
BEZPŁATNY TYGODNIK POWIATU PIASECZYŃSKIEGO

237 (7) 
2019

ISSN 2300–5688

\\\    Piaseczno 
– 590. urodziny  
miasta s. 7

\\\    Karol Kniaziewicz,  
czyli patroni 
piaseczyńskich ulic s. 8

\\\    Góra Kalwaria 
– Walczą z nielegalnymi 
przyłączami s. 4

\\\    Konstancin-Jeziorna 
– Światła to 
konieczność s. 5

\\\    Konstancin-Jeziorna 
– Ruch w śmieciach s. 2

P I A S E C Z N O \\\ G Ó R A K A L W A R I A \\\ K O N S T A N C I N - J E Z I O R N A \\\ L E S Z N O W O L A \\\ P R A Ż M Ó W \\\ T A R C Z Y N

10 KWIETNIA 2019

Skrzyżowanie koło szkoły na Kameralnej zostało już zamknięte.  
W czerwcu kierowcy powinni przejechać w końcu Julianowską i Spacerową  
do ul. Działkowej

Czas remontów

Rodzice wsparli 
nauczycieli

Podpalacz 
ujęty

Dyrektorzy robią wszystko, by mimo strajku uczniowie mogli w terminie przystąpić do egzaminu

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Policjanci z Tarczyna zatrzymali 
37-latka, który podpalał trawy 
w Gabryelinie. Od początku 
roku w powiecie piaseczyńskim 
odnotowano 306 pożarów 
lasów i podpaleń traw.    

O pożarach łąk i lasów pisaliśmy już 
w tym roku dwa razy. Na początku 

marca, zanim sezon na podpalenia się 
rozpoczął, pożarów w powiecie piase-
czyńskim było 83. 

\\\ JÓZEFOSŁAW

Józefosław doczeka się  
lepszych dróg i nowych 
połączeń, jednak najbliższe 
tygodnie upłyną pod znakiem 
utrudnień dla kierowców.     

W Józefosławiu trwa aktualnie spo-
ro remontów dróg. Zakończyła 

się budowa ronda na Cyraneczki, jednak 
od poniedziałku 8 kwietnia rozpoczęły 
się prace na ul. Ogrodowej od ronda w 
kierunku parku. 
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Część radnych złożyła 
wniosek o odwołanie z funkcji 
przewodniczącej Rady Gminy 
Aleksandry Kostrzewskiej. 
Wygląda na to, że konstanciński 
samorząd ciągle jeszcze będzie 
się zajmował kwestiami 
personalnymi.     

O tym, że w samorządzie szykuje się 
kolejna rewolucja, poinformował 

opozycyjny radny Krzysztof Bajkow-
ski. Grupa 11 radnych, w tym koledzy 
Aleksandry Kostrzewskiej z Koalicji 
Obywatelskiej, złożyli 28 marca wnio-
sek o zwołanie sesji nadzwyczajnej oraz 
odwołanie Kostrzewskiej z funkcji prze-
wodniczącej Rady Gminy. Na próżno 
jednak szukać wyjaśnienia tej decyzji. 

W uzasadnieniu wniosku zapisano tyl-
ko paragrafy, które mówią o tym, jakie 
warunki muszą zostać spełnione for-
malnie, by odwołanie było skuteczne. 

Zgodnie z prawem przewodniczący 
rady ma obowiązek zwołać taką sesję 
w ciągu 7 dni od złożenia wniosku. Ko-
strzewska sesji nie zwołała.

– Sesja nadzwyczajna służy do po-
dejmowania działania w sprawach nie 
cierpiących zwłoki lub kluczowych dla 
działania gminy. Biorąc pod uwagę, że 
11 kwietnia odbywa się kolejna sesja 
uznałam za nieadekwatne zwołanie se-
sji z takiego powodu – wyjaśniła nam 
Aleksandra Kostrzewska. – Sesja zawsze 
generuje koszty i wymaga dodatkowego 
poświęcenia czasu przez pracowników. 
Jeżeli radni chcą, mogą mnie odwołać 
normalnym trybem na sesji. Jest to bar-
dziej efektywny sposób – podkreśla.

Przepisy mówią wyraźnie, że „na 
wniosek wójta (burmistrza) lub co 
najmniej 1/4 ustawowego składu ra-
dy gminy przewodniczący obowiązany  
jest zwołać sesję na dzień przypadający 
w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku”, 
można więc się spodziewać, że decyzja 
przewodniczącej spotka się z krytyką.

Radny Krzysztof Bajkowski zwraca 
uwagę, że po raz kolejny samorządowcy 
zajmują się personalnymi rozgrywkami 
zamiast pracą merytoryczną. 

– Bulwersujące jest to, że sytuacja 
się powtarza, czyli dzieje się to samo, 
co w grudniu. Wtedy bez żadnej mery-
torycznej przyczyny odwołano dwóch 
wiceprzewodniczących – przypomina. 
Pierwsza zmiana prezydium miała miej-
sce 18 grudnia ub. r. Był to efekt pod-
pisania koalicyjnej umowy między KO 
a Konstancinem Jutra. teraz koalicyjni 
radni chcą odwołania przewodniczącej 
(KO). 

– Jest mi przykro, że radni zamiast 
rozmawiać o problemach naszej gmi-
ny, po raz kolejny zaburzają pracę rady. 
Każda kolejna osoba, która po mnie 
przyjdzie, będzie potrzebowała czasu, 
by nauczyć się tej funkcji. Sprawi to, że 
zajęcie się faktycznymi problemami 
gminy zostaje odłożone na boczny tor 
– podsumowuje całą sytuację. 

Personalne rozgrywki w samorzą-
dzie nie podobają się również komen-
tującym sytuację mieszkańcom, którzy 
oczekują od samorządu efektywnej pra-
cy dla dobra gminy i jej mieszkańców.

Zmiana na stanowisku przewodni-
czącego Rady Gminy Konstancin-Jezior-
na najprawdopodobniej nastąpi pod-
czas sesji w dniu 11 kwietnia. Możliwe, 
że wtedy też wnioskodawcy uzasadnią 
merytorycznie swój wniosek. Jak się do- 
wiedzieliśmy nieoficjalnie, Kostrzew- 
ską miałby zastąpić Piotr Wasilewski 
(KO). 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Kolejne przetasowanie

Aleksandra Kostrzewska pełniła  
swoją funkcję od 21 listopada 2018 r.

Śmieci najprawdopodobniej nadal będzie odbierało Lekaro

\\\ TARCZYN

Uczennica LO im. Ireny 
Sendlerowej w tarczynie 
wywalczyła I miejsce  
w konkursie organizowanym 
przez Marszałka Senatu RP.  
W nagrodę pojedzie  
do Brukseli.     

K atarzyna Prokopczyk, uczennica 
LO im. Ireny Sendlerowej w tar-

czynie, zajęła I miejsce w VII edycji 
konkursu historycznego „Żołnierze Wy-
klęci. troska o pamięć i cześć”. Konkurs 
został zorganizowany przez Stanisława 
Karczewskiego, Marszałka Senatu RP, 
finał odbył się 25 marca w Białobrze-
gach nad Pilicą.

W finale wzięli udział uczniowie z 
9 szkół ponadgimnazjalnych. Polegał 
na rozwiązaniu testu przygotowanego 
przez Delegaturę Kuratorium Mazowie-
ckiego w Płocku. 

Katarzyna Prokopczyk w nagrodę 
pojedzie do Brukseli, wyjazd ufundował 
europoseł PiS Zbigniew Kuźmiuk. 

Uczennica otrzymała także wyróż-
nienie w kategorii filmu video na temat 
wybranej postaci uczestnika antykomu-
nistycznego podziemia. 

Joanna Grela

Sukces licealistki

Katarzyna Prokopczyk w nagrodę wyjedzie do Brukseli
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Zakończył się przetarg  
na odbiór odpadów z terenu 
gminy Konstancin-Jeziorna. 
Wszystko wskazuje na to, 
że usługę będzie realizować 
dotychczasowy wykonawca.     

S amorząd, który ostatnio miał naj-
większy problem z gospodarką od-

padami, może oddychać nieco spokoj-
niej. W poniedziałek 8 kwietnia nastąpi-
ło otwarcie ofert w przetargu na odbiór 
odpadów z gminy w okresie od sierpnia 
br. do końca 2020 r. Wbrew obawom 
burmistrza Kazimierza Jańczuka, że 
ofert zabraknie albo będą zdecydowa-
nie za wysokie i przetarg trzeba będzie 
powtórzyć, wyniki są obiecujące. Swoje 
oferty złożyły aż cztery firmy. Wynoszą 
one od 13 do 21,7 mln złotych.

– Cieszy, że ofert jest aż tyle; to zna-
czy, że coś się w temacie śmieci ruszyło 

– mówi burmistrz Jańczuk. Najniższą, 
opiewającą na 13 mln złotych, złożył do-
tychczasowy wykonawca, firma Lekaro. 
Suma ta odpowiada zaplanowanym na 
to zadanie przez gminę wydatkom. Jeśli 
więc po sprawdzeniu pod względem 
formalno-prawnym oferta okaże się 
prawidłowa, zapewne dojdzie do pod-
pisania umowy.

– Lekaro zeszło z żądań finanso-
wych, które miało jeszcze dwa miesiące 
temu – podkreśla Jańczuk. Wysokość 
oferty jest podobna do stawek płaco-
nych obecnie przez gminę. Czy w związ-
ku z tym uda się utrzymać wysokość 
opłat, które mają zacząć obowiązywać 
od maja?

– Właśnie to przeliczamy i spraw-
dzamy – poinformował nas we wtorek 
rano Kazimierz Jańczuk. Od maja zaczną 
obowiązywać opłaty w wysokości 31 zł 
od osoby za odpady zbierane selektyw-
nie oraz 47 zł za zmieszane.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Ruch w śmieciach

K O N d O L E N C J E

Zgodnie z prawem 
przewodniczący rady  
ma obowiązek zwołać 

taką sesję w ciągu 7 dni  
od złożenia wniosku
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Remont podzielony został na odcinki 
(od Cyraneczki do Narcyzów od 8.04 
do 21.04; od Narcyzów do Dzikiego 
Wina od 22.04 do 11.05; od Dzikiego 
Wina do wjazdu na kościelny parking 
od 13.05 do 25.05; od parkingu do ul. 
Prymulki od 27.05 do 8.06; od Prymul-
ki do Dzikiej Róży od 10.06 do 22.06;  
a od Dzikiej Róży do al. Brzóz od 24.06 
do 6.07).

Od środy 10 kwietnia firma FalBruk 
Sp. z o.o., wykonawca robót, wprowadza 
czasową organizację ruchu, polegającą 
na zamknięciu odcinka ul. Geodetów od 
tenisowej do Julianowskiej.

– Ulice tenisowa i Julianowska za-
chowają przejezdność. Objazd zostanie 
poprowadzony ulicami Julianowską, 
Cyraneczki, Wilanowską, Geodetów. 
Planowany czas zamknięcia to około 3 
miesiące – informuje Katarzyna Krzysz-
kowska-Sut, radna z Jóżefosławia. 

Na tym odcinku powstanie m.in. 
długo wyczekiwana ścieżka rowerowa. 

Również od 10 kwietnia utrudnie-
nia czekają na kierowców od ul. Kuro-
patwy do granicy z gminą Lesznowola, 
gdzie zostanie zamknięty odcinek ul. 
Kuropatwy od ul. Osiedlowej, około 100 
m w kierunku ul. Puławskiej, do granicy 
z gminą Lesznowola.

Objazd zostanie poprowadzony uli-
cami: Osiedlowa, Bażancia, Synogarlicy, 
Kuropatwy. Zamknięcie tego odcinka 
ma potrwać ok. 5 tygodni. 

– Zakładamy, że do końca maja 
prace zostaną ukończone – mówi nam 
Robert Widz, wiceburmistrz Piaseczna.

Również budowa ulicy Spacerowej 
wchodzi w ostatnią fazę. Zamknięto 
skrzyżowanie ulic Kameralnej, Julia-
nowskiej i Spacerowej, prace mają po-
trwać do końca maja. Gotowy za to jest 
odcinek ul. Spacerowej od ulicy Działko-
wej do samej szkoły, jak i ulica Jerzyka, 
którą można dojechać od ul. Wilanow-
skiej do Spacerowej. 

Układ drogowy Józefosławia od kil-
ku lat wymagał zdecydowanych zmian. 
Powstało już rondo na skrzyżowaniu 
Wilanowskiej, Geodetów i Energetycz-
nej, które pozwala kierowcom w łatwy 
sposób wyjechać na Puławską ulicą 
Energetyczną, bez konieczności stania 
w korku na ul. Geodetów. 

Mimo kilkutygodniowych utrud-
nień, efekt obecnych robót drogowych 
zdecydowanie poprawi komunikację w 
Józefosławiu.

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Czas 
remontów

Kolejny odcinek ul. Geodetów jest  
remontowany

W miniony poniedziałek statystyki 
pokazały już 306 przypadków. 

– Wielokrotnie wspólnie ze stra-
żakami apelujemy o zaprzestanie bez-
sensownego wypalania traw. Ogień, 
wbrew niektórym opiniom, nie spowo-
duje użyźnienia ziemi. Przeciwnie, za-
bija wszystkie istoty żywe potrzebne w 
ekosystemie, w tym przypadkowe zwie-
rzęta, zagraża zarówno ludziom, jak i 
mieniu – tłumaczy policja. – Właściciele 
ziemi narażają się na odpowiedzialność 
prawną, a w przypadku rolników grozi 
to również odebraniem dotacji rolnej z 
Unii Europejskiej.

trudno powiedzieć, kto te trawy 
podpala, bo wykrywalność spraw-
ców jest słaba. Robią to zazwyczaj w 

miejscach odludnych. Część podpalają 
rolnicy, do których nie dotarła jeszcze 
wiedza na temat szkodliwości takiego 
procederu, lub ludzie, którzy robią to 

dla zabawy. Strach pomyśleć, kogo ba-
wi spalanie żywcem żab, jeży, kretów, 
borsuków, ptaków, dzików, jeleni czy 
saren. Dlatego warto zgłaszać policji, 
jeżeli wiemy kto podpala – dla naszego 
własnego bezpieczeństwa. 

Dzięki takiej właśnie informacji po-
licjanci z tarczyna zatrzymali pijanego 
37-latka, którego w Gabryelinie zauwa-
żył przejeżdżający kierowca, który za-
trzymał się, powiadomił straż pożarną 
i policję, a także osobiście rozpoczął 
gaszenie pożaru.

Warto pamiętać, że w takich odlud-
nych miejscach rozstawiane są fotopu-
łapki – chociażby przez leśników czy 
ekologów. Obraz z nich jest wyraźny i 
bez problemu można zidentyfikować 
podpalacza. 

A chociaż wykrywalność jest nie-
wielka, to kara może być dotkliwa. Wy-
palanie traw jest zabronione wieloma 
przepisami, ustawą o ochronie przyro-
dy, artykułami z kodeksu wykroczeń, z 
których wynika grzywna w wysokości 
5000 zł, ale także art. 163 par. 1 kodeksu 
karnego, który stanowi: „Kto sprowa-
dza zdarzenie, które zagraża życiu lub 
zdrowiu wielu osób albo mieniu w wiel-
kich rozmiarach, mające postać pożaru, 
podlega karze pozbawienia wolności od 
roku do lat 10”.

– W powiecie piaseczyńskim takich 
pożarów odnotowano do wczoraj 306. 
Najwięcej w rejonie Góry Kalwarii, bo aż 
160. Natomiast na terenie naszego kra-
ju od początku tego roku doszło już do 
1,5 tysiąca pożarów lasów i 2,5 tysiąca 
podpaleń łąk i tzw. nieużytków.  Są to 
nie tylko straty materialne; są kolejne 
ofiary śmiertelne, natomiast zniszczenia 
w ekosystemie mogą być nieodwracalne 
– informuje policja. 

Tekst i zdjęcia Joanna Grela

Podpalacz ujęty

\\\ PIASECZNO

\\\ HisToRycy maJą Głos 
Zespół konsultacyjny ds. dziedzictwa kulturowego gminy Piaseczno został powołany do życia zarządzeniem burmistrza Zdzisława Lisa w lipcu ubiegłego roku. Należą 
do niego reprezentanci Urzędu Gminy – burmistrz Daniel Putkiewicz i Piotr Kalbarczyk z Wydziału Urbanistyki i Architektury, Magdalena Woźniak jako reprezentantka 
Rady Gminy oraz reprezentanci miłośników piaseczyńskiej historii: Małgorzata Szturomska, Stanisław Hofman, Sebastian Bryciński, Andrzej Gałkowski i Dominika 
Dziewczopolska. Zadaniem zespołu jest przede wszystkim opiniowanie różnych działań podejmowanych przez gminę, a dotyczących ochrony dziedzictwa kulturowego 
i opieki nad zabytkami. Członkowie zespołu przyglądają się pracom prowadzonym przy renowacji czy badaniu zabytkowych obiektów w gminie. Ich zadaniem będzie 
również opiniowanie zmian miejscowych planów zagospodarowania, zmienianie nazw ulic i placów czy umieszczanie pamiątkowych tablic i pomników. Zespół ma też 
za zadanie popularyzację wiedzy o dziedzictwie kulturowym Piaseczna. Jego członkowie czuwają m.in. nad pracami badawczymi prowadzonymi w Poniatówce. Pracują 
również nad uporządkowaniem Gminnej Ewidencji Zabytków. A na pierwszym oficjalnym wspólnym spotkaniu zajęli się miedzy innymi ustaleniem zasad nazewnictwa 
zabytkowych obiektów w Piasecznie.

W pożarach ginie wszystko: jeże, ptaki, sarny, czasem ludzie. Kto czerpie z tego 
satysfakcję?

Warto zgłaszać policji, 
jeżeli wiemy kto podpala 
– dla naszego własnego 

bezpieczeństwa
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\\\ GÓRA KALWARIA

Podczas zbrodni katyńskiej  
w 1940 zamordowano  
23 oficerów i funkcjonariuszy  
z Góry Kalwarii. 5 kwietnia,  
na terenie byłych koszar, 
oddano hołd ofiarom.     

N a terenie byłych koszar, gdzie sta-
cjonował 1. Pułk Artylerii Najcięż-

szej, stoi pomnik upamiętniający ofiary 
zbrodni katyńskiej. 

– Właśnie tu, gdzie się znajdujemy, 
od 1934 roku członkowie pułku na-
bywali wiedzę, ćwiczyli musztrę, ale i 
rozmawiali, żartowali. Na pewno opo-
wiadali o rodzinnych stronach, część 
artylerzystów przyjechała bowiem z 
daleka, z Kresów Wschodnich. Zapewne 
wspominali też wojnę polsko-bolsze- 
wicką, bo przecież niektórzy brali w niej 
udział – mówił w swoim przemówie-
niu burmistrz Góry Kalwarii Arkadiusz 
Strzyżewski.

W Katyniu zamordowano 23 osoby 
z Góry Kalwarii. Byli to oficerowie służ-

by stałej i rezerwy oraz funkcjonariusze 
policji. 

– Po tak wartościowych ludziach, 
liderach lokalnej społeczności, mężach, 
ojcach i synach pozostały tylko, znale-
zione przy ich szczątkach: legitymacje, 
pocztówki, notatki – mówił burmistrz. 

Obchody organizowane są w dużej 
części przez klasy o profilu „ochrona 
granicy państwowej” z LO przy ul. Bu-
dowlanych. to dzięki uczniom i nauczy-
cielom co roku w kwietniu przywoływa-
ne są nazwiska ofiar.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Upamiętnili ofiary zbrodni

Dzięki uczniom z LO w Górze Kalwarii co roku w kwietniu przywoływane są 
nazwiska ofiar

\\\ GÓRA KALWARIA

Radni uchwalili nową stawkę 
opłat za śmieci. Zmniejszono 
też ulgę dla posiadaczy Karty 
Dużej Rodziny.     

S amorząd Góry Kalwarii czekał z de-
cyzją o podwyżce do czasu ogłosze-

nia przez GUS wysokości przeciętnego 
miesięcznego dochodu rozporządzalne-
go na 1 osobę w 2018 roku. to istotne, 
ponieważ jeden z przepisów mówi, że 
opłata za odpady nie może przekro-

czyć 2% tej kwoty. Ogłoszona na koniec  
1 kwartału kwota 1693 zł oznacza, że 
za śmieci maksymalnie można zażądać 
33,86 zł od osoby. Właśnie taką wyso-
kość stawki przyjęto 8 kwietnia na nad-
zwyczajnej sesji Rady Gminy. Opłata za 
odbiór i zagospodarowanie odpadów 
tzw. zmieszanych będzie wynosiła od 
maja 67,72 zł.

Jak podkreślają władze gminy, to 
nadal nie jest stawka pokrywająca kosz-
ty gospodarki odpadami. te bowiem, 
patrząc na wysokość ofert w przetar-
gu, powinna wynosić około 38 zł od 

osoby. Brakujące na realizację usługi  
2 mln złotych samorząd musiał znaleźć 
w budżecie.

to nie jedyna zmiana dotyczą-
ca opłat za odpady. Znacznie więcej 
kontrowersji podczas sesji wywołało 
zmniejszenie ulgi dla posiadaczy Kar-
ty Dużej Rodziny. Dotychczas wynosi-
ła ona aż 30%. Kierownictwo urzędu 
zaproponowało zmniejszenie jej do 
10%. ten pomysł mocno krytykowała 
opozycja. Gminni urzędnicy tłumaczyli, 
że ma to związek z rozszerzeniem Kar-
ty Dużej Rodziny na rodziców, którzy 
kiedykolwiek wychowywali przynaj-
mniej troje dzieci, co daje uprawnienia 
znacznie większej liczbie mieszkańców. 
Według szacunków gminy ta liczba mo-
że wzrosnąć z tysiąca do około 2,5 tys. 
osób. Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek 
zwróciła uwagę, że koszty gospodarki 
odpadami już są duże i jeśli do budże-
tu będzie wpływać za mało pieniędzy, 
zacznie ich brakować i trzeba będzie 
ograniczać wydatki na inwestycje.

Sięgamy do kieszeni osób najniżej 
uposażonych – zwrócił uwagę Zenon 
Nadstawny. Zmniejszeniu ulgi ostatecz-
nie sprzeciwiło się 8 radnych, 10 było 
za, a 3 wstrzymało się od głosu. Nowe 
stawki oraz ulgi będą obowiązywać od 
początku maja. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

\\\ GÓRA KALWARIA

W minionym roku Zakład 
Gospodarki Komunalnej stracił 
ponad 400 tys. zł z powodu 
nielegalnego poboru wody  
z gminnej sieci i zrzutu ścieków 
do kanalizacji. Dlatego ZGK 
ogłosiło 3 miesięczną abolicję.     

C i, którzy nielegalnie pobierają wodę 
z gminnej sieci oraz zrzucają ście-

ki do kanalizacji, mogą w ciągu trzech 
najbliższych miesięcy – od 1 kwietnia 
do 30 czerwca – przyznać się do tego, 
nie ponosząc konsekwencji karnych. 
W innym przypadku grożą im spore 
grzywny.

– Do 5 tys. zł grzywny w przypadku 
nielegalnego pobierania wody z wodo-
ciągu i do 10 tys. zł kary za bezumowne 
odprowadzanie ścieków do gminnej 
kanalizacji – takie konsekwencje grożą 
wszystkim, którzy zostaną nakryci na 
tym procederze. Gminna spółka roz-
poczyna akcję tropienia nielegalnych 
przyłączy. W pierwszej kolejności za-
rząd firmy chce zmniejszyć liczbę nie-

uczciwie korzystających z gminnych 
wodociągów i kanalizacji, ogłaszając  
abolicję. Z tymi, którzy sami zgłoszą się 
do spółki i przyznają się do bezumow-
nego czerpania wody i zrzutu ścieków, 
ZGK zawrze umowy, a sprawa nie zo-
stanie skierowana do sądu. Kolejnym 
krokiem będzie rozpoczęcie akcji wy-
krywania nielegalnych przyłączy – in-
formuje Urząd Gminy Góra Kalwaria.

Nowy zarząd ZGK poinformował, 
że w zeszłym roku spółka straciła po-
nad 400 tys. zł z powodu nielegalnych 
przyłączy. W 2018 r. nikt nie zapłacił za 
aż 38% wody wyprodukowanej przez 
Zakład. Z kolei 54% ścieków, które tra-
fiły do oczyszczalni, nie zostało zafak-
turowane. 

– to niechlubny rekord w branży. 
takie ilości, idące w setki tysięcy me-
trów sześciennych, są niespotykane w 
innych komunalnych spółkach wodo-
ciągowo-kanalizacyjnych – komentuje 
Roman Bugaj, prezes Zakładu Gospo-
darki Komunalnej. – Oczywiście, nie 
całą wyprodukowaną wodę udaje się 
sprzedać. Straty wynikają chociażby z 
wypływów podczas awarii, nieszczel-
ności rur lub płukania filtrów w stacjach 
uzdatniania. Jednak wartość tych strat 
powinna oscylować wokół kilkunastu 
procent. W Warszawie udało się zre-
dukować straty wody niesprzedanej do 
9% – porównuje.

to w oczywisty sposób powoduje 
złą sytuację finansową spółki, która nie 
może pozwolić sobie na żadne inwesty-
cje, poza tymi finansowanymi z unijnych 
pieniędzy. 

– Osoby chcące skorzystać z ogło-
szonej abolicji zapraszamy do kontaktu 
z Działem Sprzedaży ZGK – telefonicz-
nego pod numerem 22 727 35 46 (wew. 
109, 100), elektronicznego (zgk@post.
pl) lub osobistego w siedzibie spółki  
w Górze Kalwarii przy ul. św. Antonie- 
go 1 – informuje Urząd Gminy.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Maksymalna stawka

Walczą 
z nielegalnymi 
przyłączami

Obecnie mieszkańcy płacą 15 zł za odpady segregowane i 25 za zmieszane

ZGK przez trzy miesiące będzie czekać, aż ci, którzy nielegalnie pobierają wodę 
i ścieki, się przyznają. Później będą na nich nakładane dotkliwe grzywny
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Gminna spółka 
rozpoczyna akcję 

tropienia nielegalnych 
przyłączy
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Grupa radnych zawnioskowała 
o powołanie do życia doraźnej 
komisji, która zajęłaby się 
problemem walki ze smogiem.     

Z pomysłem utworzenia takiej ko-
misji wyszedł radny Krzysztof 

Bajkowski na poprzedniej sesji Rady 
Gminy. 

– Na propozycję współpracy po-
nad podziałami nad tym ważnym dla 
naszych mieszkańców tematem pozy-
tywnie odpowiedziało już kilku radnych 
– powiedział nam Bajkowski, który liczy 
na to, że projekt uchwały w sprawie po-
wołania komisji do walki ze smogiem 
zyska przychylność większości. tym 
tematem radni mają zająć się podczas 
najbliższej sesji w czwartek 11 kwiet-
nia. Komisja miałaby za zadanie opra-
cować skuteczne rozwiązania, których 
wynikiem będzie zmniejszenie zanie-
czyszczenia powietrza na terenie gminy 
Konstancin-Jeziorna. 

– Opracowane rozwiązania zostaną 
przedstawione radzie oraz burmistrzo-
wi, jak również praca komisji zaowocu-
je wnioskami do budżetu na rok 2020, 

tak żeby zmiany zostały wprowadzone 
w życie najszybciej, jak to tylko możli-
we – czytamy w projekcie uchwały. Po 
co komisja o tak wąskiej specjalności? 
Kwestia smogu jest niezwykle ważna, 
bo dotyczy zdrowia mieszkańców a 
jednocześnie statutu uzdrowiska, któ-
remu kiepskie wyniki pomiarów jakości 
powietrza raczej nie sprzyjają wizerun-
kowo.  

– Problematyka dotyczy zakresu, 
który znajduje się na styku co najmniej 
trzech innych komisji np. Komisji Ładu 
Przestrzennego i Spraw Komunalnych, 
Komisji Uzdrowiskowej oraz Rolnictwa 
i Ochrony Środowiska, więc warto zająć 
się tematem smogu w bezpośredni spo-
sób, niezakłócający pracy powyższych 
komisji – napisano w uzasadnieniu 
uchwały. A temat, jak przekonuje po-
mysłodawca powołania do życia komi-
sji, jest niezwykle ważny i uciążliwy dla 
mieszkańców, zaś dotychczasowe roz-
wiązania problemu niezbyt skuteczne. 

Czy wniosek opozycyjnego rad- 
nego zyska przychylność większości 
radnych, przekonamy się podczas sesji 
11 kwietnia. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Komisja antysmogowa
Nieskuteczna walka z „kopciuchami” to jedno z większych zmartwień  
mieszkańców gminy

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Mieszkańcy Grapy walczą  
o światła na skrzyżowaniu ulicy 
Wilanowskiej z ul. Mickiewicza. 
Ich zdaniem to jedyna droga 
do poprawy bezpieczeństwa, 
zwłaszcza pieszych.    

K olizje i wypadki na tym skrzyżo-
waniu zdarzają się tak często, że 

jeśli w Internecie pojawia się informa-
cja o stłuczce w Konstancinie-Jeziornie, 
mieszkańcy w pierwszej kolejności ob-
stawiają właśnie tę lokalizację. 

Z danych policji wynika, że w ciągu 
ostatnich 4 lat doszło tu tylko do 11 zda-
rzeń, w których było 2 rannych. W 2017 
r. policja odnotowała jedno zdarzenie, 
a w 2018 r. żadnego. Należy jednak pa-
miętać, że policja nie zawsze jest wzy-
wana, w wielu przypadkach kierowcy 
wypełniają tylko oświadczenia o zda-
rzeniu. Zastanawiający jest brak danych 
z 2018 r., skoro na początku listopada 
została tam potrącona starsza kobieta, 
którą zabrało pogotowie. 

– Na szczęście dotąd obyło się bez 
większej tragedii i nikt nie zginął, w każ-
dym razie od wielu lat – mówi Anna Bo-
rowska, radna i przewodnicząca Rady 
Osiedla Grapa. Warto przypomnieć, że 
śmierć w wyniku wypadku na tym właś-
nie skrzyżowaniu odniósł między inny-
mi poeta Antoni Słonimski w 1976 r. 
Choć skrzyżowanie jest trudne do po-
konania przez kierowców, którzy chcą 

włączyć się do ruchu w ul. Wilanowskiej 
lub ją przeciąć, mieszkańcy zwracają 
uwagę przede wszystkim na bezpie-
czeństwo pieszych.

\\\   Winna prędkość
Intensywny ruch na drodze woje-

wódzkiej nr 724 (ul. Wilanowska) oraz 
jej nachylenie od strony Góry Kalwarii 
powodują, że często kierowcy przekra-
czają prędkość. 

– Na osiedlu mieszka sporo osób 
starszych, często przemieszczają się z 
jednej strony ulicy na drugą. I bardzo 
często narzekają, że samochody prze-
jeżdżają im niemal po butach – rela-
cjonuje Borowska. – Do tego dochodzą 
dzieci i młodzież udające się do szkoły, 
ruch pieszych jest na tym przejściu na-
prawdę duży.

Zwraca uwagę, że przy przebudo-
wie DW724, która miała miejsce kilka 
lat temu, nikt nie konsultował projektu 
z mieszkańcami.

– Dopiero pod koniec udało nam 
się wynegocjować utworzenie wysepki, 

która trochę poprawia sytuację – mówi. 
Zwraca jednak uwagę, że lokalizacja wy-
sepki po drugiej stronie skrzyżowania 
wymusza na większości pieszych dwu-
krotne przekraczanie ul. Mickiewicza, 
więc wiele osób tego unika. 

\\\   mieszkańcy piszą kolejne 
pisma

O kolejnych zmianach na skrzyżo-
waniu w ostatnich latach nie mogło być 
mowy. Inwestor zasłaniał się ryzykiem 
utraty środków unijnych, z których wy-
konano remont. Okres karencji minął i 
mieszkańcy ponownie podjęli starania 
o poprawę bezpieczeństwa. Droga wo-
jewódzka podlega decyzjom sejmiku, 
niemniej mieszkańcy liczą na aktywne 
wsparcie samorządu gminy. Pod koniec 
roku burmistrz poinformował, że od-
powiednie pismo trafiło do zarządcy 
drogi, który do tej pory nie udzielił od-
powiedzi.

Kierowcom pomysł postawienia 
sygnalizacji świetlnej nie podoba się 
ze względu na i tak spore korki na tej 
drodze.

– Większość wypadków jest wtedy, 
kiedy korków nie ma i można zwięk-
szyć prędkość – zwraca uwagę jeden z 
okolicznych mieszkańców. – A dobrze 
skalibrowane światła nie powinny spo-
wodować utrudnień – dodaje. Padają też 
propozycje postawienia fotoradaru czy 
wyniesienia przejścia. Znalezienie naj-
lepszego rozwiązania ma być poprze-
dzone analizą sytuacji. Pozostaje mieć 
nadzieję, że nastąpi to, zanim dojdzie do 
tragedii i nie tylko w oparciu o dane po-
licji. W wielu miejscach bowiem świat-
ła, o które latami zabiegają mieszkańcy, 
pojawiają się dopiero po śmiertelnym 
wypadku. 

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Światła to konieczność

Ruch na skrzyżowaniu jest intensywny nawet w weekendy

W wielu miejscach  
światła, o które  
latami zabiegają 

mieszkańcy, pojawiają 
się dopiero po 

śmiertelnym wypadku

Kierowcom pomysł 
postawienia sygnalizacji 
świetlnej nie podoba się 
ze względu na i tak spore 

korki na tej drodze

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego 
działając na podstawie art. 35 ust. 
1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r.  
o gospodarce nieruchomościami (Dz. 
U. z 2018 r., poz. 2204 ze zm.) informu- 
je, że na tablicy ogłoszeń w siedzibie 
Starostwa Powiatowego w Piasecznie, 
ul. Chyliczkowska 14 oraz na stronie 
internetowej www.piaseczno.pl, za- 
mieszczony został szczegółowy wykaz 
dotyczący pięciu pomieszczń wraz wy- 
posażeniem, stanowiących własność 
Powiatu Piaseczyńskiego przeznaczo- 
nych do oddania w najem na czas 
określony – 3 lata, od dnia 21.05.2019 
r. do dnia 20.05.2022 r. Pomieszczenia 
położone są w budynku nr 12 Domu 
Pomocy Społecznej w Górze Kalwarii, 
ul. Szpitalna 1, posadowionym na nie- 
ruchomości oznaczonej jako działka 
ewid. nr 24, obr. 7-01 m. Góra Kalwaria. 
Wykaz został wywieszony na tablicy 
ogłoszeń na okres 21 dni od dnia 
04.04.2019 r. 

Zarząd Powiatu Piaseczyńskiego

INFORMACJA

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW
ELEWACJE, PODDASZA
( 501 62 45 62

www.ekobud.waw.pl
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UrZąD MiaSta i GMiny Piaseczno  ul. Kościuszki 5, tel. 22 70 17 500, www.piaseczno.eu

O g ł O s z e n I a

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 
1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. 
U. z 2018r, poz. 2204 ze zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie 
Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stro-
nie internetowej www.piaseczno.eu, zamieszczone zostały wykazy dot.:
1)  wydzierżawienia część działki ew. nr 47, obr. 20 m. Piaseczno, położonej 

przy Pl. Piłsudskiego, o pow. 55 m2, uregulowanej w księdze wieczystej 
nr WA5M/00291808/2 na okres od 01.05.2019 r. do dnia 31.10.2019 r. 
z przeznaczeniem pod letni ogródek restauracji,

2)  wydzierżawienia na okres 3 lat, część działki ew. nr 324, obr. 24 m.  
Piaseczno, poł. przy ul. Markowskiego, o pow. 66 m2, uregulowanej  
w księdze wieczystej nr WA5M/00422300/9, z przeznaczeniem pod 
teren zieleni,

3)  wydzierżawienia na czas nieoznaczony części dz. nr 56 obr. 56 m. Pia- 
seczno, przy ul. paprociowej 2 w piasecznie, o pow. 6 m2 z przeznacze- 
niem pod wiatę śmietnikową,

4)  wydzierżawienia na okres od dnia 15.04.2019 r. do dnia 15.10.2019 r. 
części działki nr 50 obr. 20 m. Piaseczno, położonej przy Pl. Piłsudskiego, 
o pow. 72 m2 z przeznaczeniem pod ogródek letni restauracji.

Burmistrz Miasta i Gminy piaseczno

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce 
nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2018 r., poz. 2204 ze zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta i Gminy Piaseczno przy 
ul. Kościuszki 5 – na I piętrze (przy sekretariacie  Burmistrza) oraz na stronie internetowej www.piaseczno.eu został udostępniony  
do publicznej wiadomości wykaz nieruchomości gminnych przeznaczonych do sprzedaży - nieruchomość gruntowa niezabudowana, 
oznaczona jako działka ewid. nr 282/30 o pow. 200m2, położona w miejscowości Wólka Kozodawska gm. Piaseczno, przeznaczona  
do sprzedaży w trybie przetargu ograniczonego.  

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno działając na podstawie art. 35 ust. 
1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz. 
U. z 2018r, poz. 2204 ze zm.) informuje, iż na tablicy ogłoszeń w siedzibie 
Urzędu MiG Piaseczno, z/s w Piasecznie przy ul. Kościuszki 5 oraz na stro-
nie internetowej www.piaseczno.eu, zamieszczone zostały wykazy dot.:
1) wydzierżawienia na czas nieoznaczony części dz. nr 18/74 obr. 17 m. 
Piaseczno, przy ul. Szkolnej 3, o pow. 11,22 m2 z przeznaczeniem pod 
wiatę śmietnikową,
2) wydzierżawienia na czas oznaczony10 lat części działek nr 436/1 i nr 
8/3, obr. Zalesie Górne o pow. 101,80 m2, poł. przy zbiegu ul. Ponierów  
i ul. Koralowych Dębów, z przeznaczeniem pod pawilon handlowy i parking.

Burmistrz Miasta i Gminy piaseczno

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno na podstawie art. 35 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami  
(Dz. U. z 2018 r. poz. 2204 ze zm.) informuje,  że   na   tablicy   ogłoszeń   Urzędu  Miasta  i  Gminy  Piaseczno przy ul. Kościuszki 5  
– na I piętrze przy sekretariacie Burmistrza oraz na stronie internetowej www.piaseczno.eu  zamieszczony został do publicznej  
wiadomości „wykaz nieruchomości przeznaczonych do użyczenia” – lokal użytkowy o powierzchni 29,06 m2,  usytuowany  na parterze 
 w budynku  przy ul. Szkolnej 9 w Piasecznie  przeznaczony do użyczenia, na okres 1 roku, na rzecz Polskiego Komitetu Pomocy 
Społecznej Zarząd Miejsko-Gminny w Piasecznie”.

14 kwietnia (niedziela palmowa) w godz. 10.00 – 15.00 na rynku miejskim odbędzie się Kiermasz wielkanocny. 
Na stoiskach zakupić będzie można tradycyjne ozdoby świąteczne – palmy, pisanki, stroiki. Nie zabraknie wyrobów z wikliny, ręcznie 

wykonywanych dekoracji, różnorodnych wyrobów rękodzielniczych, a także naturalnych wyrobów spożywczych. W przedświątecznej 
atmosferze przy symbolicznym “stole wielkanocnym”, będzie okazja na spotkanie z Burmistrzem, świąteczne życzenia i poczęstunek 
dla mieszkańców. Podczas Kiermaszu ogłoszone zostaną wyniki konkursów wielkanocnych i nagrodzeni ich laureaci. Szczegóły na 
stronie www.piaseczno.eu

Burmistrz Miasta i Gminy Piaseczno na podstawie art. 35 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami  
(Dz. U. z 2018 r. poz. 2204 ze zm.) informuje,  że   na   tablicy   ogłoszeń   Urzędu  Miasta  i  Gminy  Piaseczno przy ul. Kościuszki 5  
– na I piętrze przy sekretariacie Burmistrza oraz na stronie internetowej www.piaseczno.eu  zamieszczony został do publicznej 
wiadomości „wykaz nieruchomości przeznaczonych do wynajęcia” – lokal użytkowy o powierzchni 216,15 m2 wraz z dzierżawą 
części działki nr 27 o powierzchni 311,12 m2 położony w Piasecznie przy ul. 11-go Listopada 64  przeznaczony do wynajęcia w drodze 
przetargu pisemnego nieograniczonego, na okres 3 lat z przeznaczeniem na warsztat samochodowy.

INFORMACJA

Informacja o wywieszeniu wykazu nieruchomości przeznaczonych  
do zbycia przez gminę piaseczno

INFORMACJA

wyKaz nIeruchOmOŚcI

KIERMASZ WIELKANOCNY

wyKaz nIeruchOmOŚcI

Mieszkańcy, którzy podejmują 
się trudu segregacji, za wy-
wóz posegregowanych śmieci 

zapłacą 27 zł/os., natomiast ci, którzy 
tego nie robią – dwa razy więcej. Odpo- 
wiednio wzrosły też opłaty za pojem-
niki dla właścicieli nieruchomości nie-
zamieszkałych oraz stawki ryczałtowe  
dla działek i domków letniskowych. ak-
tualnie kwoty te są dużo wyższe niż w 
latach ubiegłych. Dlaczego? – Wpływ 
na obecną sytuację mają bardzo nie-
korzystne zmiany na rynku gospodarki 
odpadami. Niewielka ilość instalacji za-
gospodarowujących odpady na terenie 
Mazowsza, niska cena surowców, ich  

nie najlepsza jakość, zmiany prawne, 
wzrost opłaty środowiskowej, a także kosz-
tów pracy to tylko niektóre czynniki, mają-
ce wpływ na podwyżkę stawek za wywóz 
odpadów, które dotknęły mieszkańców na-
szej gminy, ale również całego wojewódz-
twa, a nawet kraju – wyjaśnia Barbara Wy-
socka, naczelnik Wydziału Gospodarki 
Odpadami Gminy Piaseczno. Zgodnie z 
zapisami Ustawy o utrzymaniu czystości 
i porządku w gminach, system zagospo-
darowania odpadów musi się samo- 
finansować, dlatego koszt, wynikający  
z przetargu na odbiór i zagospodaro- 
wanie odpadów, przekłada się na ceny 
dla mieszkańców. 

Harmonogramy i deklaracje
W związku ze zmianami, mieszkańcy 
Gminy Piaseczno muszą również zapo-
znać się z nowymi harmonogramami wy-
wozu odpadów. niezależnie od sektora, 
odpady zmieszane i kuchenne będą od-
bierane od mieszkańców co dwa tygo-
dnie, a w miesiącach letnich (od czerwca 
do końca sierpnia) co tydzień. Z nowymi 
harmonogramami można zapoznać się 
na stronie internetowej www.odpady.
piaseczno.eu. Mieszkańcy do tej pory 
niesegregujący odpadów, którzy dzięki 
rozpoczęciu segregacji chcą płacić mniej, 
muszą złożyć nową deklarację o wysoko-
ści opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. Mogą zrobić to osobiście 
w Wydziale Gospodarki Odpadami Gmi-
ny Piaseczno (ul. Wojska Polskiego 54 
w Piasecznie), za pośrednictwem plat-
formy ePUaP lub pobraną ze strony 
internetowej gminy deklarację wysłać 
do Wydziału pocztą. W urzędzie moż-
na również odebrać worki oraz naklejki  
na pojemniki, przeznaczone do segrega-
cji odpadów. 

Edukacja na każdym kroku 
By ułatwić mieszkańcom zrozumienie 
nowych zasad oraz wyjaśnić wątpliwo-
ści dotyczące nowego systemu, Gmina 
Piaseczno prowadzi szereg działań edu-
kacyjnych w tym zakresie. Do mieszkań-
ców wysłano broszury, a w sołectwach 
od marca są organizowane spotkania 
informacyjne dla mieszkańców. Do tej 
pory wzięło w nich udział blisko 400 
mieszkańców sołectw: Jastrzębie, Wólka 
Kozodawska, Siedliska, Żabieniec, Wólka 
Pracka, Szczaki, Zalesie Górne, Henryków 
Urocze, Złotokłos, antoninów-Kuleszów-
ka, Mieszkowo, a także Jazgarzew. rów-
nolegle odbywają się zajęcia w szkołach, 
w ramach których uczniowie poznają za-
równo obowiązujące zasady segregacji 
odpadów na terenie gminy, jak i właści-
wego ich zagospodarowania. Projektem 
zostaną objęte wszystkie szkoły pod-
stawowe na terenie gminy, co pozwoli  
na wyedukowanie blisko 7000 uczniów. 

nie zapomniano również o najmłod-
szych mieszkańcach gminy. Dla nich 
przygotowano spektakl „Segregacja to 
żaden kosmos”, a także konkursy z na-
grodami. – Sporo działań edukacyjnych 
już udało nam się zrealizować, jednak 
jeszcze wiele przed nami. W planach ma-
my kolejne spotkania z mieszkańcami  
w sołectwach, prelekcje w szkołach, stoiska 
edukacyjne podczas imprez plenerowych, 
a także konkursy dotyczące segregacji 
odpadów. Chcemy, żeby nasi mieszkańcy 
mieli jak najwięcej okazji, by rozwiać swo-
je wątpliwości dotyczące nowych zasad 
segregacji odpadów na terenie gminy. 
Chodzi także o to, aby zrozumieli, że go-
spodarka odpadami, to nasza wspólna 
sprawa – konkludowała B. Wysocka. 
Zachęcamy do śledzenia strony interne-
towej gminy: https://odpady.piaseczno.
eu/, na której na bieżąco publikowane 
są informacje dotyczące realizowanych 
działań oraz nowego systemu segregacji 
śmieci. 

Odpady w gminie – nowe zasady, wyższe opłaty
Z początkiem kwietnia na terenie Gminy Piaseczno obowiązuje nowy system segregacji odpadów. Zgodnie z nim, mieszkańcy inaczej niż dotychczas segregują 

makulaturę oraz odpady kuchenne. Papier, zamiast do worka lub pojemnika w kolorze żółtym, trafi do niebieskiego, a roślinne resztki z kuchni do brązowego worka 
lub pojemnika. Zmieniły się także stawki za odbiór odpadów. 

a r t y K u ł s p O n s O r O w a n y
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\\\ PIASECZNO

Książę mazowiecki Janusz I 
Starszy nadał Piasecznu prawa 
miejskie 5 listopada 1429 r. 
W ramach świętowania 590. 
rocznicy tego wydarzenia 
będzie się dużo działo.     

P iaseczno w 1429 roku zostało loko-
wane na prawie chełmińskim. Stra-

ciło je, podobnie jak 25 miast guberni 
warszawskiej, w 1870 roku za czynny 
udział w powstaniu styczniowym. Od-
zyskało je w 1916 roku.

Szacuje się, że dzisiaj w Piasecznie 
mieszka ok. 100 000 osób (wg deklara-
cji śmieciowych 90 000 osób). Jeszcze 
kilkanaście lat temu w gminie mieszka-
ło 50 tys. osób. Dlatego 590. rocznica na-
dania praw miejskich to doskonała oka-
zja aby mieszkańcom, z których połowa 
wprowadziła się do gminy w ostatnich 
kilkunastu latach, przybliżyć historię 
miasta i pokazać jego tożsamość.

\\\   Kultura stawia  
na odkrywanie tożsamości

Właśnie na jej odkrywanie stawia 
w tym roku Centrum Kultury, które or-
ganizuje spacery historyczne, ciekawe 
prelekcje na temat dziejów miasta, a 
od marca w ramach projektu „Kobiece 
Piaseczno” spotkania m.in. ze znanymi 
mieszkankami miasta. 

12 maja odbędzie się gra rodzinna 
„tajemnice Parku Książąt Mazowie-
ckich”, a w parkowych alejkach spotkać 
będzie można panny ze szkoły Cecylii 
Plater-Zyberkówny, starostę Franciszka 
Ryxa i króla Augusta III. 

18 maja już po raz drugi odbędzie 
na terenie stacji kolei wąskotorowej Pia-
seczyńska Noc Muzeów, podczas któ-
rej będzie można m.in. zwiedzić stację, 

pójść na spacer historyczny, przejechać 
się pociągiem, a także spotkać się z au-
torami publikacji o Piasecznie. 

– Również tegoroczny jarmark 
skupiony będzie na Piasecznie i jego 
przeszłości. Na scenę zaproszone bę-
dą lokalne zespoły, np. znana folkowej 
publiczności „Łysa Góra”, a w wiosce 
rzemiosł reprezentowane będą charak-
terystyczne dla dawnego Piaseczna za-
jęcia – informuje Urząd Miasta i Gminy. 

Na zakończenie lata, 28 września, 
zagra KAYAH z zespołem.

\\\   Będzie bal
– W lutym ogłosiliśmy konkurs li-

teracki na opowiadanie inspirowane 
historią Piaseczna. Swoje teksty można 
wysyłać do maja – mówi Sylwia Chojna-
cka-tuzimek, zastępca dyrektora miej-
skiej biblioteki. – Na przełomie kwietnia 
i maja zaplanowaliśmy zajęcia z tekstem 
„Piaseczyńskie legendy”. Warsztaty bę-
dą niepowtarzalne, bo dzieci wykonają 
własnoręcznie herb miasta w formie 
3D – dodaje.

Wydarzenia związane z urodzina-
mi miasta przygotowuje też Biblioteka 
Publiczna. We współpracy z Przedszko-

lem nr 5, po wakacjach, biblioteka zor-
ganizuje inscenizację „Piaseczyńskiej 
legendy”. 

Pod koniec września odbędzie się 
„Bal na dworze księcia Janusza”. także 
na jesieni Biblioteka Publiczna zorgani-
zuje Wielki turniej Wiedzy o Piasecznie, 
III Piaseczyńskie Dyktando oraz que-
sting – gra plenerowa, podczas której 
uczestnicy poznają miasto i jego dzieje. 

– Mamy w planach stworzenie ko-
lejnej gry komputerowej związanej z 
miastem. Chcielibyśmy też, by „Piase-
czyńskie legendy” ukazały się w wer-
sji elektronicznej i były dostępne dla 
szerszego grona odbiorców – tłumaczy 
zastępca dyrektora. 

Wydarzeń związanych z urodzina-
mi będzie sporo, dlatego warto śledzić 
facebookowy profil Centrum Kultury 
Piaseczno oraz Biblioteka Piaseczno 
lub stronę CK www.kulturalni.pl oraz 
biblioteki www.biblioteka-piaseczno.pl, 
gdzie są publikowane wszystkie wyda-
rzenia kulturalne oraz informacje o nich. 

Oficjalne obchody odbędą się 5 lis- 
topada. Program poznamy wkrótce.

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

590. urodziny miasta

Miasto obchodzi w tym roku 590. urodziny 

\\\ POWIAT

Nauczycielski strajk to duże 
wyzwanie dla dyrektorów  
i samorządowców. Na razie 
jednak sytuacja jest opanowana.      

D opiero w niedzielę późnym wie-
czorem okazało się, że do strajku 

jednak dojdzie. Jak podkreślają sa-
morządowcy i dyrektorzy szkół, tak 
naprawdę skala protestu jest znana w 
poszczególnych placówkach dopiero 
w momencie przyjścia nauczycieli do 
pracy i podpisania listy strajkowej. Co 
więcej, lista może każdego dnia ulec 
zmianie. W chwili, kiedy wysyłamy 
ten numer do druku, egzaminy wciąż 
stoją pod znakiem zapytania. Jest duża 
szansa, że odbędą się bez przeszkód, 
bowiem część nauczycieli wyraziła go-
towość zawieszenia strajku na czas eg-
zaminu, gdy zajdzie taka organizacyjna 
konieczność.

– Mam dylemat moralny, bo oczywi-
ście uczniowie są dla mnie najważniejsi 
i chciałabym, żeby nie mieli dodatkowe-
go stresu, czy egzaminy się odbędą czy 
nie. Z drugiej strony mam poczucie, że 
to „łamanie strajku” – powiedziała nam 
jedna z lesznowolskich nauczycielek.

W poniedziałek rano, ku radości 
dyrektorów i samorządowców, rodzice 
przyprowadzili do szkół i przedszkoli 
naprawdę niewiele dzieci. to pozwoliło 
zapewnić im opiekę w większości placó-
wek. Stało się tak również w prowadzo-
nych przez powiat szkołach specjalnych 
w Piasecznie i Łbiskach. 

– Około 20% nauczycieli w szkołach 
specjalnych nie strajkuje i przy obecno-

ści kilku-kilkunastu dzieci są w stanie 
zapewnić im odpowiednia opiekę – po-
informowała nas w poniedziałek rano 
członkini zarządu powiatu Ewa Lubia-
niec. Zarówno dyrektorzy placówek, jak 
i samorządowcy dziękują rodzicom za 
wsparcie, zrozumienie i zapewnienie 
opieki dzieciom we własnym zakresie. 

Na wysokości zadania stanęły też 
gminne ośrodki sportu i kultury oraz 
biblioteki. W wielu miejscach organi-
zowane są bezpłatne zajęcia dla dzieci 
i młodzieży. W trakcie strajku można 
przyjść na basen, do kina czy na koncert. 
Organizowane są zajęcia sportowe i róż-
nego rodzaju warsztaty. Szczegółowe 
informacje można znaleźć na stronach 
gmin i poszczególnych instytucji. 

Ile potrwa strajk, nie wiadomo. 
Wiadomo, że zgodnie z terminarzem 
w środę 10 kwietnia gimnazjaliści po-
winni napisać humanistyczną część 
egzaminu. Dyrektorzy szkół starają 
się zorganizować egzaminy w wyzna-
czonym terminie. Opiekę w tym cza-
sie mogą sprawować sami dyrektorzy, 
nauczyciele, którzy nie przystąpili do 
strajku, nauczyciele-emeryci czy inne 
osoby z wykształceniem pedagogicz-
nym. Zwłaszcza w dniach egzaminów 
istotne jest więc, by w szkołach przeby-
wało jak najmniej uczniów, co pozwoli 
wykorzystać niestrajkującą kadrę peda-
gogiczną do zorganizowania egzaminu.

Informacje o sytuacji w poszczegól-
nych szkołach trzeba śledzić na bieżąco 
na ich stronach internetowych. Zachęca-
my również do śledzenia naszej strony, 
gdzie będziemy aktualizować informa-
cje w miarę ich spływania.

Joanna Ferlian

Rodzice wsparli 
nauczycieli

R E K L A M A
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L atem 2014 r. piaseczyńskie media 
pełne były informacji o mostach 

budowanych nad Perełką. Jeden z tych 
mostków został zbudowany przy ul. Ka-
rola Kniaziewicza. Ulica ta ma ciekawe 
ukształtowanie powierzchni, idąc od ul. 
Jana Pawła droga opada ku rzeczce, a 
potem wznosi się na niewielki pagórek. 
Przedwojenni włodarze miasta nadali 
tej ulicy patrona Karola Kniaziewicza i 
myślę, że był to czas patriotycznych roz-

myślań na temat wolności i rozważań o 
tułaczce tych, którzy całe swoje życie 
poświęcili walce o wolność Ojczyzny. 
Był to też dowód na to, że nasi piase-
czyńscy rządzący wiedzieli o Kniaziewi-
czu więcej niż my, pokolenia przełomu 
tysiąclecia.

Pierwsze wzmianki o tej ulicy poja-
wiają w historii miasta w czasie plano-
wania izb szkolnych w 1919 roku, czyli 
tuż po odzyskaniu niepodległości. W 

latach 1927-1928, przy okazji wielkiego 
porządkowania miasta, położono na uli-
cy Kniaziewicza dziki bruk. Bruk ten ist-
niał jeszcze w XXI wieku. Był położony 
od ulicy Sienkiewicza do granic posesji, 
na której stał dom burmistrza Herba, 
czyli kilkadziesiąt kroków i kończył się 
wielkim „jeziorem”, a raczej kałużą, w 
której można było puszczać papierowe 
stateczki udające wielkie żaglowce. 

Rozwój zachodniej części Pia-
seczna jest zdecydowanie związany z 
powstaniem Grójeckiej Kolei Wąsko-
torowej. Pierwszych lat XX wieku bli-
skość dworca i układ torów kolejowych 
determinował sposób zabudowy tej 
części miasta. Od ulicy Granicznej (od 
1924 roku Henryka Sienkiewicza) za-
częły powstawać ulice – Mickiewicza, 
Słowackiego (obecnie Szpitalna), Bema, 
Kniaziewicza, Kopernika (graniczyła z 
dworcem kolejki wąskotorowej). Ulica 
Karola Kniaziewicza zasiedlana była 
w większości przez rodziny kolejarzy: 
Kalscy, Szpernolowie, Dudzińscy, Śliwiń-
scy, Błaszczakowie budowali tu domy 
lub zajmowali mieszkania komunalne. 

Mężczyzn zatrudniał jeden z najwięk-
szych zakładów pracy w mieście, czyli 
Grójecka Kolej Wąskotorowa. Żony ko-
lejarzy zajmowały się domem i dzieć-
mi. Pensja męża wystarczała na godne 
utrzymanie rodziny i kształcenie dzieci 
w szkołach warszawskich. Kolejarz był 
arystokratą wśród przedwojennych 
służb mundurowych. Przygotowany do 
swojego zawodu perfekcyjnie, posiada-
jący odpowiednie do tej pracy zdolności 
i cechy charakteru. Każdy z nich dążył 
do posiadania swojego domu i ogródka, 
w którym hodował róże przeróżnych 
gatunków. 

Miał swój dom przy ulicy Kniazie-
wicza doktor Stefan Żegliński. W domu 
obok posesji burmistrza Herba wycho-
wał się znakomity chirurg Marian Wag-
ner. Pani Wagner, mama Mariana była 
przez wiele lat nauczycielką w szkole 
nr 1 przy ulicy Świętojańskiej. 

 Jeszcze na początku XXI wieku 
można było zobaczyć na tej ulicy starą 
zabudowę miasta – drewniane domy o 
różnej kubaturze charakterystyczne dla 
przedwojennego Piaseczna. Powoli do-
my te zaczęły znikać i dziś jest to ulica w 
pełni nowoczesna, a z jej historycznego 

wyglądu pozostało niewiele. Jednym z 
najciekawszych domów, o których war-
to opowiedzieć, był dom przedwojenne-
go burmistrza Piaseczna Józefa Herba. 
Był czas, w którym dom ten pełnił rolę 
szkoły podstawowej i przedszkola. Dom 
o ciekawej architekturze, przypomina-
jącej stylem architektonicznym otwocki 
świdermajer. 

Kim był Karol Kniaziewicz, zapo-
mniany dziś zupełnie bohater czasów 
Konstytucji 3 maja, Konfederacji tar-
gowickiej, Insurekcji Kościuszkowskiej 
i czasów walk napoleońskich? Postać 
tego żołnierza-generała całkowicie 

mnie zafascynowała. Kto zechciałby 
przypomnieć sobie strofy „Pana tadeu-
sza”, spotka tam w kilkunastu wersach 
naszego bohatera. Przybywa on razem 
z generałem Dąbrowskim do Soplicowa 
w roku 1812. 

Obok na prawej stronie  
jenerał Dąbrowski,

Na lewej siadł Kniaziewicz,  
Pac i Małachowski.

A cóż to za gość, którego Wojski sa-
dza za stołem na równi z Podkomorzym 
i generałem Dąbrowskim? W księdze 
XII znajdziemy opis postaci Kniaziewi-
cza i jego wyczynu. Co się wydarzyło? 

Otóż w czasie uczty Rębajło wnosi swój 
ciężki rapier zwany Scyzorykiem. tylko 
Kniaziewicz umiał władać ciężką bronią 
klucznika. to wywołało zachwyt u Rę-
bajły i biesiadników: 

 Lecz jenerał Kniaziewicz,  
wzrostem najsłuszniejszy,

 Pokazało się, iż był  
w ręku najsilniejszy;

 Ująwszy rapier,  
lekko jakby szpadę dźwignął

 I nad głowami gości  
błyskawicą mignął,

Wysoki, urodziwy i silny mężczy-
zna, świetnie wyszkolony żołnierz, 
przemyślny strateg, zachwycił wszyst-
kich gości w Soplicowie. W tygodniku 
Ilustrowanym z sierpnia 1862 r. czyta-
my, co następuje:

„W 1794 roku Kościuszko, zleciw-
szy Izydorowi Krasińskiemu utworze-
nie nowego pułku, dał mu na pułkow-
nika Kniaziewicza. Następnie ten pełnił 
obowiązki szefa sztabu przy generale 
Zajączku. tu zwrócił na siebie uwagę, 
gdy przez trafne rozporządzenia uchro-
nił armię od ciężkiej klęski. W odwrocie, 
kiedy za radą Zajączka przyjął bitwę pod 
Gołkowem, tak dzielny opór stawił, że 
nieprzyjaciel po dwakroć uderzający, 
straciwszy do 600 ludzi, odparty cofnąć 
się musiał. Nazajutrz przeciwnicy w 14 
000 rozpoczęli nowy atak. Kniaziewicz, 
udając, że przyjmuje bitwę szykuje 
poza swoją linię podłużny czworobok, 
zamyka w nim bagaże, w największym 
porządku robi odwrót i łączy się z przy-
bywającym na pomoc Kościuszką”. 

Być może to właśnie dzięki trafnej 
strategii Kniaziewicza uratowano pod 
Gołkowem setki żołnierzy polskich. 
Wojska nieprzyjacielskie, idące na 
Warszawę, zostały zatrzymane. Karol 
Kniaziewicz nie był człowiekiem pokor-
nym. Początkowo ulubieniec Napoleona 
Bonaparte.  Wódz powierzał mu misje 
jak ta z 1799 roku, gdy po zdobyciu Nea-
polu to właśnie Kniaziewicz wkracza do 
Paryża na czele delegacji, aby osobiście 
oznajmić zwycięstwo i złożyć zdobyte 
chorągwie u stóp dyrektoriatu. tegoż 
dnia otrzymuje od Kościuszki nomina-
cję na generała. Ale gdy Legia Naddu-
najska otrzymuje rozkaz udania się na 
San Domingo i tłumienia tam powsta-
nia, Kniaziewicz opuszcza Napoleona i 
jawnie oświadcza, że jest rozczarowany 
postępowaniem Francuza. Kniaziewicz 
przewidział, że ta misja będzie dla Le-
gionów zgubna i niechlubna. CDN

 małgorzata szturomska

Karol Kniaziewicz, 
czyli patroni piaseczyńskich ulic

napisz do autorki
m.szturomska@przegladpiaseczynski.pl

to właśnie Kniaziewicz 
wkracza do Paryża  
na czele delegacji,  

aby osobiście oznajmić 
zwycięstwo i złożyć 
zdobyte chorągwie  
u stóp dyrektoriatu

Po lewej stronie zdjęcia fragment ul. Kniaziewicza fotografowany z nasypu kolejki

Strona tytułowa Tygodnika Illustrowanego z 1862 roku

Dom piaseczyńskiego burmistrza Herba przy ul. Kniaziewicza

Fragment z „Pana Tadeusza” A. Mickiewicza 
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XXV Mazowiecki 
Wrak Race

Sezon na spoty rozpoczęty

W niedzielę na torze w Mysiadle (na terenie byłego KPGO)  
po raz 25. odbył się wyścig wraków. Pogoda dopisała, strażacy 
polewali tor, w związku z tym uczestnicy wyścig zmagali się 
zarówno z błotem, jak i kurzem. Wystartowało ok. 100 załóg! 
Działo się. Jak zawsze. 
Organizatorzy: Mazowiecki Wrak Race, Japa team, motopiaseczno.pl    

W sobotę na torze w Mysiadle Nowa Iwiczna Classic Car rozpoczęła sezon spotów miłośników 
motoryzacji. Spoty zaczęto organizować w zeszłym roku i cieszyły się dużym zainteresowaniem. 
Na rozpoczęcie sezonu zjechały do Mysiadła polskie, amerykańskie, jugosłowiańskie, niemieckie, 
czechosłowackie, szwedzkie oraz radzieckie samochody. Niektóre dość popularne w Polsce,  
jak maluchy czy mercedesy, a niekiedy zupełnie wyjątkowe, jak amerykańskie czy VW Variant z lat 60. 
Za to 27 lipca, również na torze przy ul. Osiedlowej 2, odbędzie się I Zlot Nowa Iwiczna Classic Car.

AUtOR: 
JOANNA GRELA

1. Podczas tej edycji pojechało około 100 
załóg. Na torze było naprawdę ciasno
2. Elementy scenografii oraz wyposażenia 
fabrycznego wraków można znaleźć  
w dużej ilości wzdłuż toru
3. Błoto i kurz są dla samochodów  
startujących we Wraku zabójcze,  
ale bardzo efektowne

1

2

3

1. Amerykańskie wozy z lat 60., 70., i 80. 
są coraz popularniejsze na zlotach  
i spotach klasyków
2. Polska przyczepa kempingowa  
Niewiadow to najprawdziwszy klasyk
3. Volkswagen variant z lat 60. był  
na polskich drogach rzadkością,  
choć na pewno wielu marzyło o tym  
pięknym kombi
4. Klasyk radziecki i szwedzki kabriolet 
prezentują się razem doskonale
5. Fiat 125p pickup był pierwszym  
polskim pickupem, później jego rolę  
przejął polonez truck

1

3

4 5

2

AUtOR: JOANNA GRELA

\\\ PIASECZNO

Sąd Rejonowy w Piasecznie 
przesłuchał pierwszych 
świadków w sprawie przeciwko 
byłemu burmistrzowi 
Zdzisławowi Lisowi. Oskarżenie 
dotyczy niewłaściwego 
naliczania dotacji  
dla przedszkoli prywatnych.      

T oczące się od ubiegłego roku postę-
powanie z oskarżenia cywilnego, 

wniesionego przez właścicielki przed-
szkoli Krystynę Otrębę (Przedszkole 
Bajka) oraz Marię Murawską (Przed-
szkole Słoneczne) to ciąg dalszy sprawy, 
którą umorzyła najpierw prokuratura, a 
następnie sąd, do którego odwołali się 

od tej decyzji wnioskodawcy. Zdaniem 
skarżących, poprzedni burmistrz Pia-
seczna Zdzisław Lis dopuścił do dzia-
łania na szkodę przedszkoli prowadzo-
nych przez inne niż gmina podmioty, 
poprzez niewłaściwe naliczanie należ-
nych dotacji. Akt oskarżenia dotyczy 
lat 2013-2016. Zdaniem właścicielek 
prywatnych przedszkoli (które w tym 
okresie przekształciły się w przedszko-
la publiczne), zaniżone dotacje były wy-
nikiem przeprowadzonych zabiegów 
księgowych. Chodzi o zatrudnienie pra-
cujących w przedszkolach gminnych 
dozorców i konserwatorów w Zespole 
Ekonomiczno-Administracyjnym Szkół 
(ZEAS, obecnie CUW), traktowanie w 
budżecie gminy remontów przedszkoli 
jako inwestycji (te bowiem nie wlicza-

ją się w podstawę obliczenia kosztów 
utrzymania przedszkolaka) oraz niew-
liczanie w podstawę kosztów obsługi 
księgowo-administracyjnej, którą dla 
samorządowych przedszkoli prowadził 
ZEAS. 

Podczas całodziennego posiedze-
nia sądu, któremu przewodniczy sędzia 
Agata Wolniewicz, udało się przesłu-
chać zaledwie połowę z zaplanowa-
nych świadków. Na pytania sądu oraz 
adwokatów obu stron odpowiadały 
obie skarżące, Marcin Otręba – główny 
księgowy w przedszkolu Bajka, byli dy-
rektorzy ZEAS Edyta Woźniak oraz Jaro-
sław Rawski, była główna księgowa ZE-
AS Bożena Bogdan oraz były burmistrz 
Józef Zalewski. Niektórzy ze świadków 
zgadzają się z opinią skarżących, że pod-

stawą naliczenia kosztów utrzymania 
jednego przedszkolaka w gminnej pla-
cówce (a co za tym idzie – adekwatnej 
kwoty dotacji dla przedszkoli prywat-
nych czy upublicznionych) powinny być 
wszystkie realnie ponoszone koszty. 

Kiedy jednak padają pytania o to, kto 
odpowiadał za takie wyliczenia, świad-
kowie wskazują różne osoby.

 Kolejne posiedzenie sądu zaplano-
wano na 18 lipca.

Tekst i zdjęcie Joanna Ferlian

Sąd nad dotacjami

W pierwszej kolejności sąd przesłuchał Krystynę Otrębę-Kurasiewicz
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\\\   PP: Dlaczego lakiery samochodo-
we są coraz mniej odporne na zary-
sowania?
ZA: Dzieje się tak za sprawą rosnących 
wymogów ekologicznych, któ-
rym muszą sprostać produ-
cenci samochodów. Od wielu 
lat lakiery są na bazie wodnej, 
co sprawia, że są mniej trwałe 
i bardziej podatne na zaryso-
wania.
\\\   PP: To zła wiadomość 
dla właścicieli samochodów. 
co można zrobić? Nakładać 
wosk?
ZA: Wosk poprawia jedynie 
wygląd optyczny, jego właści-
wości ochronne są bardzo zni-
kome i często należy powtarzać proces 
woskowania, co jest dość pracochłonne.
\\\   PP: co zatem możemy zrobić, aby 
chronić nasze auta? 

ZA: Dobrym rozwiązaniem jest aplika-
cja powłoki permanentnej, która utwar-
dzi powierzchnię lakieru oraz zwiększy 
jego odporność nie tylko na zarysowa-

nia, ale również na trudne warunki dro-
gowe i atmosferyczne. Markowe powło-
ki ceramiczne mają również filtry UV, 
które skutecznie chronią lakier przed 

oksydacją. Dodatkową zaletą takiego 
jest duża hydrofobowość, co znacznie 
ułatwia usuwanie zabrudzeń czy śla-
dów po owadach, na które sezon właś-

nie się zaczyna. 
\\\   PP: Brzmi bardzo dobrze, 
ale jest to pewnie kosztowny 
zabieg.
ZA: Koszt zależy od jakości i 
okresu gwarancji, który wy-
nosi od 3 do 8 lat. Obecnie do-
stępne są również powłoki na 
bazie dwutlenku tytanu, które 
mają dożywotnią gwarancję 
oraz samoregenerujące się 
pod wpływem ciepła. Wszyst-
kie oczywiście zapewniają bar-
dzo głęboki połysk, a ceny roz-

poczynają się od około tysiąca złotych.
\\\   PP: Dziękujemy za wykład, za 
miesiąc porozmawiamy o tym, jak 
wybrać powłokę dla naszego auta.

Tytanowy płaszcz dla auta

zaPraszamy: 
Piaseczno, ul. Geodetów 20
e-mail: info@zadbaneauto.pl
www.zadbaneauto.pl 
tel. 888 114 655



12 NR 237 (7) 10 KWIETNIA 2019 KuLTuRA

\\\ PiasEcZNo
13.04 godz.11.00 – WSZECHNICA RODZICA  
– warsztaty wielkanocne. Rodzinne malowanie pisanek  
z zespołem „Kłosowianki”. Przystanek Kultura, pl. Piłsudskiego 9.
13.04 godz.18.00 – FABRYKA MARZEń I SNóW – koncert uczestników zajęć  
emisji głosu Centrum Kultury. Przygotowanie – Małgorzata Duk-Nowosad.  
Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Wstęp wolny.
14.04 godz. 12.00 – PRACOWNIA RĘKODZIEŁA. Warsztaty wielkanocne  
– stroiki świąteczne. Warsztaty dla dzieci (z opiekunem 4-8 lat), młodzieży  
oraz dorosłych. Czas trwania 120 min. Informacje: tradycja@kulturalni.pl,  
tel. 22 756 76 00 wew. 17. Obowiązują zapisy na www.strefazajec.pl.  
Przystanek Kultura, pl. Piłsudskiego 9. Wstęp 10 zł (opiekun bezpłatnie).
14.04 godz. 12.00 – tOŻSAMOŚĆ PIASECZNA. LUDZIE, MIEJSCA, WYDARZENIA.
„Piaseczno w początkach Polski Ludowej ‘’ – prelekcja historyka, archiwisty 
Włodzimierza Bagieńskiego. Przystanek Kultura, pl. Piłsudskiego 9. Wstęp wolny. 
Wydarzenie organizowane w ramach obchodów 590. urodzin Piaseczna.
14.04 godz. 12.00 – PRACOWNIA RĘKODZIEŁA. Świąteczne haftowanie  
– wielkanocna serwetka. Warsztaty dla młodzieży (15+) oraz dorosłych.  
Czas trwania 120 min. Informacje: tradycja@kulturalni.pl, tel. 22 756 76 00  
wew. 17. Obowiązują zapisy na www.strefazajec.pl. Przystanek Kultura,  
pl. Piłsudskiego 9. Wstęp 10 zł.
14.04 godz. 10.00 – 15.00 – KIERMASZ WIELKANOCNY. Kramy i stoiska  
z rękodziełem.
godz.11.00 – rozstrzygnięcie Konkursu Wielkanocnego – najładniejsza  
dekoracja wielkanocna;
godz.12.30 – życzenia Świąteczne i Stół Wielkanocny – poczęstunek  
dla mieszkańców;
godz.13.00 – rozstrzygnięcie Konkursu Wielkanocnego – palma wielkanocna.  
Pl. Piłsudskiego. Wstęp wolny.
14.04 godz. 18.00 – IGRAMY Z WIOSNĄ – koncert instrumentalistów  
i wokalistów, uczestników zajęć muzycznych Centrum Kultury w Piasecznie.  
Dom Kultury, ul. Kościuszki 49. Wstęp wolny. 

www.kulturalni.pl

\\\ GÓRA KALWARIA
10.04 godz. 19.00 – „UŁASKAWIENIE” reż. Jan Jakub  
Kolski – pokaz filmu. Kino Uciecha, ul. ks. Sajny 14. Bilety 8/5 zł.
13.04 godz. 9.00-17.00 – Wielkanocny Jarmark rękodzieła i zdrowej żywności.  
Ul. 3 Maja.
13 i 14.04 godz. 18.00 – „DOBRANOCKI DLA DOROSŁYCH” teatr Albocoś  
– premiera. Obowiązują bezpłatne wejściówki.
WystAWy:
29.03-26.04 – KOLORAMI PISANE IMIĘ BOGA – ikony księdza kanonika  
Stanisława Drąga”. Ośrodek Kultury, ul. Białka 9. Wstęp wolny.
od 1.05.2018 – ZDJĘCIA JAK MALOWANE – wystawa fotograficzna. Zamek  
Książąt Mazowieckich w Czersku. Obowiązują bilety wstępu na zamek 8/5 zł. 

www.kulturagk.pl

\\\ KoNsTaNciN-JEZioRNa
10.04 godz. 17.00 – KLUB BRYDŻ60+.  
KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
11.04 godz. 18.00 – DYSKUSYJNY KLUB KSIĄŻKI, „Książka, której nie ma”  
Santiago Pajares. KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
12.04 godz. 17.00 – KLUB BRYDŻ60+. KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
12.04 godz. 19.00 – WIECZóR FILMOWY – Jessica Chastain.  
KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
14.04 godz. 13.00 – ZANIM NADEJDZIE WIELKANOC – rodzinny piknik.  
KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
14.04 godz. 13.00 – KONCERt PASYJNY „Medytacje… o krzyżu Chrystusa”.  
Kościół Świętej Bożej Rodzicielki Maryi w Klarysewie, ul. Słoneczna.  
Wstęp wolny.
14.04 godz. 15.00 – WARSZtAtY WIELKANOCNE. KDK, ul. Mostowa 15.  
Wstęp wolny.
15.04 godz. 18.00 – StREFA KOBIEt POZYtYWNIE ZAKRĘCONYCH.  
KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny.
17.04 godz. 17.00 – KLUB BRYDŻ60+. KDK, ul. Mostowa 15. Wstęp wolny. 

www.konstancinskidomkultury.pl

\\\ lEsZNoWola
11.04 godz. 18.30 – SPOtKANIE KLUBU KOBIEt PANIE PRZODEM. 
Wielkanocne ozdoby. Filia GOK Lesznowola w Mysiadle,  
ul. topolowa 2. Wstęp wolny.
12.04 godz. 10.00 – KONCERt DLA MALUSZKóW „Miauczy kotek”,  
z cyklu „Muzyczne opowieści w Klubie Rodziców”. Filia GOK Lesznowola  
w Mysiadle, ul. topolowa 2. Wstęp wolny. 
13.04 godz. 9.00 – XXXIV Rajd „SZLAKIEM NASZEJ HIStORII 2019”.  
Punkt startowy: Magdalenka, ul. Brzozowa (plac zabaw).
13.04 godz. 11.00 – PALMY WIELKANOCNE – warsztaty. Filia GOK Lesznowola  
w Nowej Iwicznej, ul. Zimowa 25 c. Koszt. 10 zł/os. Zapisy tel. 22 703 36 84. 
14.04 godz. 16.00 – BAJKOWA NIEDZIELA. Przedstawienie „Zuzia w Krainie 
Czarów” w wyk. teatru Kuffer. Filia GOK Lesznowola w Mysiadle,  
ul. topolowa 2. Bilet 10 zł/dziecko.

www.gok-lesznowola.pl

\\\   KA LEN DA RIUM KUL TU RAL NE

\\\ PIASECZNO

\\\ KiERmasZ WiElKaNocNy 2019 
Kiermasz Wielkanocny to tradycyjne wydarzenie w Piasecz-
nie, odbywające się corocznie w Niedzielę Palmową. Na piase-
czyńskim rynku rozstawione są stoiska handlowe z pisankami, 
palmami wielkanocnymi, rękodziełem, wyrobami z wikliny, 
wypiekami domowymi. to przedświąteczne spotkanie służy 
kultywowaniu świątecznych tradycji, budowaniu wspólnoty 
mieszkańców i poczucia tożsamości oraz przyczynia się do 
ożywienia kulturalnego w centrum miasta. Ideą spotkania jest 
także zwrócenie uwagi na prace lokalnych rękodzielników – 
tradycyjnie przygotowywane ozdoby czy wyroby spożywcze. 
Budującym wspólnotę elementem jest tradycyjne już spotka-
nie przy Stole Wielkanocnym, ze świątecznym poczęstunkiem 
dla mieszkańców, oraz przekazywane mieszkańcom życzenia.
Podczas tegorocznego kiermaszu nastąpi także rozdanie na-
gród laureatom Konkursów Wielkanocnych na tradycyjną 
palmę wielkanocną oraz najładniejszą dekorację wielkanocną. 
Przewidziane są także animacje dla najmłodszych.
Program:
10.00 – rozpoczęcie Kiermaszu Wielkanocnego
10.00-15.00 – kramy handlowe: pisanki, palmy, ozdoby 
wielkanocne, rękodzieło, wyroby spożywcze, sprzedaż prac 
konkursowych zgłoszonych do Konkursów Wielkanocnych 
2019 (dochód ze sprzedaży przekazany zostanie Fundacji 
„Pomóż Dorosnąć”)
11.00 – rozstrzygnięcie Konkursu Wielkanocnego  
– najładniejsza dekoracja wielkanocna
11.00-14.00 – animacje dla dzieci
12.30 – Życzenia Świąteczne i Stół Wielkanocny  
– poczęstunek dla mieszkańców
13.00 – rozstrzygnięcie Konkursu Wielkanocnego  
– palma wielkanocna
15.00 – zakończenie Kiermaszu Wielkanocnego.
Miejsce imprezy: pl. Piłsudskiego w Piasecznie,  
Przystanek Kultura
termin imprezy: 14.03.2019 r., godz. 10.00-15.00
Organizatorzy: Centrum Kultury w Piasecznie 

\\\ GÓRA KALWARIA

\\\ DoBRaNocKi Dla DoRosłycH 
teatr ALBOCOŚ zaprasza Państwa na kolejną premierę! „Do-
branocki dla dorosłych” to sceniczna adaptacja pięciu wybra-
nych bajek, które dawno temu, w latach siedemdziesiątych 
ubiegłego stulecia, opowiadał telewidzom Jan Kobuszewski. 
Zapraszamy na spektakl tych, którzy owe humorystyczne 
audycje pamiętają, jak i tych, którzy wiedzę o PRL-u czerpali 
już z lekcji historii. Przekonamy się, czy opowiastki są wciąż 
aktualne? Czy dalej bawią ich przewrotne pointy? Oczywiście 
ALBOCOŚ nie byłby Albocosiem, gdyby tu i ówdzie nie dołożył 
czegoś do siebie! tak czy inaczej, zapowiada się solidna porcja 
dobrej zabawy. Zapraszamy! 
tEAtR ALBOCOŚ
„Dobranocki dla dorosłych” 
13 i 14 kwietnia 2019, godzina 18.00 w sali Kina Uciecha,  
ul. księdza Sajny 14. Liczba miejsc ograniczona  
– obowiązują bezpłatne wejściówki.
Występują: Marta Całka, Iwona Dmochowska,  
Dorota Kasperska, Jakub Kurpiński, Marta Lipińska,  
Dorota Paczesna, Anna Porczyk, Julia Sawicka,  
Sylwia Szewczyk, Edyta Wiśniewska
Opracowanie muzyczne: Edyta Wiśniewska
Reżyseria: Grzegorz Emanuel

\\\ GÓRA KALWARIA

Pierwszy koncert z cyklu 
Classica Calvaria okazał się 
sukcesem. Na występ Polskiej 
Orkiestry Sinfonia Iuventus  
pod dyrekcją Wojciecha 
Semerau-Siemianowskiego 
przyszło ponad 400 osób.     

S infonia Iuventus, która składa się 
z absolwentów szkół muzycznych 

do 30. roku życia, zagrała uwerturę Eg-
mont Ludwiga van Beethovena. Następ-
nie wystąpił waltornista Mateusz Fe-
liński. Wraz z orkiestrą wykonał utwór 
Wolfganga Amadeusza Mozarta – I Kon-

cert na róg i orkiestrę D-dur KV 412. Na 
koniec usłyszeliśmy Eroicę Beethove-
na, czyli Bohaterską 
Symfonię.

Koncert odbył 
się w niedzielę w hali 
sportowej przy ulicy 
Białka. Frekwencja 
była zaskakująco du- 
ża, dlatego możemy 

się spodziewać kolejnych koncertów  
z cyklu Classica Calvaria.              J. Grela

I Classica 
Calvaria 

Frekwencja na pierwszym koncercie cyklu Classica  
Calvaria zaskoczyła wszystkich 

Waltornista Mateusz Feliński, dyrygent Wojciech Semerau-Siemianowski  
oraz Sinfonia Iuventus dali niezwykły koncert w hali sportowej na ul. Białka
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\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Amatorzy biegania hucznie 
obchodzili „Światowy Dzień 
Krewniaka”. Impreza, w której 
wzięli udział także znani 
aktorzy, miała na celu przede 
wszystkim zachęcić ludzi  
do oddawania krwi.     

W sobotę 6 kwietnia w Parku Zdro-
jowym w Konstancinie-Jeziornie 

odbyło się wyjątkowe wydarzenie zwią-
zane z bieganiem oraz krwiodawstwem. 
Uzdrowisko było tego dnia gospoda-
rzem imprezy o nazwie „Blood Brothers 
Run 2019” organizowanej przez Euro-
pejską Fundację Honorowego Dawcy 
Krwi działającej na rzecz promocji idei 
honorowego dawcy krwiodawstwa, 
transplantologii i zdrowego stylu życia. 
W organizację wydarzenia włączyło się 
również Biegajmy z DEMA, Fundacja 
Daj Głos, a patronatem objął je między 
innymi Burmistrz Gminy Konstancin-
-Jeziorna i Powiat Piaseczyński. W Pol-
sce krew potrzebna jest co 15 sekund, 
bieg miał zwrócić uwagę na tę bardzo 
poważną kwestię.

\\\   Światowa stolica  
Krwiodawstwa

Imprezę poprowadziła znana pre-
zenterka pogody Aleksandra Kostka. Po-
godynka, która bardzo często prowadzi 
podobne wydarzenia w Konstancinie, 
już wcześniej przepowiedziała wspa-
niałą pogodę.

– Będzie bardzo pięknie – ani za 
ciepło, ani za zimno i nie będzie padać, 

a będzie bardzo ładne słońce – zapew-
niała.

Jeszcze przed godziną 9 rano w 
parku pojawiło się mnóstwo biegaczy. 
Aby podkreślić hasło: „Światowy Dzień 
Krewniaka”, dla osób posiadających 
Książeczkę Honorowego Krwiodawcy 
lub zaświadczenie z ostatniego pobra-
nia krwi przygotowano 50-procentową 
zniżkę na pakiet startowy. Wśród zgro-
madzonych osób znaleźli się także znani 
aktorzy i sportowcy. Przyjechali między 
innymi aktorzy Michał Milowicz, Ma-
rek Siudym, Aleksandra Linda i polski 
pięściarz Marcin Najman. Z gwiazdami 
można było się zmierzyć na trasie, a 
także zrobić sobie pamiątkowe zdjęcia.

\\\   Trzy długości
Można było wybrać trzy długości 

– 10 kilometrów, 5 oraz 2,5 kilometra. 

trasa wiodła ścieżkami Parku Zdro-
jowego. Każdy z uczestników miał  
na sobie czerwoną koszulkę krewnia-
ków z wypisaną swoją grupą krwi,  
tak by razem stworzyli „krwiobieg”. 
„Hej, hej, powiedz mi, jaką masz grupę 
krwi!” – śpiewano przed startem zawo-
dów.

Punktualnie o godzinie 10.00 bieg 
otworzył włodarz gminy Konstancin-
-Jeziorna.

– Myślę, że jest to idealne miejsce do 
startu i do mety. Wcześniej należało za-
żyć inhalacji w tężni, by dodać sobie sił. 
Życzę wszystkim sportowej rywalizacji, 
wymarzonego miejsca na podium. Uwa-
żam pierwszy „Światowy Bieg Krewnia-
ków” za otwarty – powiedział burmistrz 
Kazimierz Jańczuk.

W biegu na 10 kilometrów wśród 
panów najlepszy był Pavel Vereckiy z 
Ukrainy z klubu LKB Rudnik. Drugie 
miejsce zajął Maciej Ptasznik z Do-
goni Grodzisk Mazowiecki, a trzecie 
Krzysztof Pietrzak. Wśród pań zwy-
ciężyła Ukrainka Valentyna Kiliarska, 
druga była Barbara Gos, a trzecia Jolanta 
Woźniczka. Na trasie 5-kilometrowej 
najlepsi byli w swoich kategoriach Rafał 
Krzeszewski i Maria Rodkiewicz-Kału-
ga, a na 2,5 kilometra Adam Wernicki i 
Małgorzata Chełstowska.

Wydarzenie zwróciło uwagę na 
problem krwiodawstwa. Zapewne 
wielu przechadzających się tego dnia 
po parku mieszkańców dostrzegło, że 
warto zgłosić się do punktu oddawa-
nia krwi, by pomóc osobom, które jej 
potrzebują. 

Tekst i zdjęcia Rafał lipski

Bieg Krewniaków

W biegu wzięło udział kilkuset uczestników

Zawodnicy mieli na sobie koszulki ze swoją grupą krwi

\\\ KONSTANCIN-JEZIORNA

Inicjatywa, która łączy 
sympatyków biegania na całym 
świecie, działa również u nas. 
Wszystkiego najlepszego!    

P arkrun to cykliczne, cotygodniowe 
biegi z pomiarem czasu na dystan-

sie 5 kilometrów, które odbywają się 
w ponad 1800 miejscach w 21 pań-
stwach. Wydarzenia te są przeznaczo-
ne dla każdego bez względu na wiek, 

umiejętności czy uzyskiwane rezultaty, 
a udział w nich jest bezpłatny, wystar-
czy się tylko zarejestrować. Inicjatywa 
powstała w 2004 roku w Londynie. W 
Polsce parkrun działa od 2011 roku, 
obecnie biegi organizowane są u nas 
w ponad 50 lokalizacjach, a entuzjaści 
joggingu spotykają się w soboty o go-
dzinie 9.00. Biegaczy można spotkać 
także w Konstancinie-Jeziornie, gdzie 
pod koniec marca świętowano wyjąt-
kowy jubileusz.

Parkrun Konstancin-Jeziorna ma 
już 5 lat. W tym czasie biegacze już 6000 
razy stawali na linii startowej i pokonali 

łącznie 30 tysięcy kilometrów. Średnio 
na biegi w Konstancinie przychodzi po 
25 osób, najwięcej jednorazowo było 
ich 86.

Właśnie w sobotę 30 marca odbył 
się jubileuszowy bieg numer 259. Zbiór-
ka tradycyjnie miała miejsce przy ulicy 
Od Lasu. Frekwencja dopisała. Pojawiło 
się wiele osób – dorosłych, dzieci (za-
równo tych biegających, jak i jadących 
w wózku dziecięcym), a także kilku 
czworonożnych przyjaciół. Na koniec 
biegu był specjalny urodzinowy tort, 
w internecie znaleźć można także film 
podsumowujący okres funkcjonowania 
parkrun w Konstancinie.

– Do parkrunu Konstancin dołą-
czyłam niedawno, bo w listopadzie 
2018 roku, ale bardzo mi się podoba. 
trasa biegu, bardzo przyjaźni ludzie i 
oczywiście wspaniali organizatorzy i 
wolontariusze, którzy się o nas troszczą 
– mówi jedna z uczestniczek biegów w 
Konstancinie na filmiku wideo z okazji 
piątych urodzin.

– Pięć lat temu startowaliśmy w par-
krunie jako obcy sobie ludzie. Po pięciu 
latach jesteśmy jedną wielką biegową 
rodziną. I to jest dla mnie najważniejsze 
w parkrunie: cotygodniowe spotkania z 
biegowymi przyjaciółmi – dodaje inna z 
biegaczek.

Zachęcamy do udziału w konstan-
cińskiej edycji parkrun. to świetny 
sposób na aktywne spędzenie soboty. 
Bez presji wyniku, po prostu bieganie 
dla przyjemności wśród sympatycznych 
osób, które są równie „zakręcone” na 
punkcie tego sportu i aktywności fi-
zycznej.

RL

To już pięć lat
Piąte urodziny Parkrun Konstancin
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Pięć lat temu 
startowaliśmy  

w parkrunie jako  
obcy sobie ludzie.  
Po pięciu latach  

jesteśmy jedną wielką 
biegową rodziną

Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospo- 
darce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2018r., poz. 2204, 2348) informuje, iż na tablicy ogłoszeń w siedzi-
bie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, na stronie internetowej www.piaseczno.
pl, zamieszczony został wykaz nieruchomości Skarbu Państwa przeznaczonej do oddania w dzierżawę  
w drodze przetargu  ustnego nieograniczonego na okres 10 lat , dot. dz. ew. nr 33/12 z obrębu aleksandrów 
gm. Góra Kalwaria o łącznej powierzchni 0,0494m2.

Wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres 21 dni, tj. od dnia 10.04.2019 r. do dnia  
01.05.2019 r. Starosta Piaseczyński

Starosta Piaseczyński działając na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospo- 
darce nieruchomościami (t.j. Dz. U. z 2018r., poz. 2204, 2348) informuje, iż na tablicy ogłoszeń w siedzi-
bie Starostwa Powiatowego w Piasecznie, ul. Chyliczkowska 14, na stronie internetowej www.piaseczno.
pl, zamieszczony został wykaz nieruchomości Skarbu Państwa przeznaczonej do oddania w dzierżawę  
na rzecz dotychczasowego dzierżawcy na okres 3 lat, dot. dz. ew. nr 33/47 z obrębu aleksandrów gm. Góra 
Kalwaria  o łącznej powierzchni 537 m2.

Wykaz został podany do publicznej wiadomości na okres 21 dni, tj. od dnia 10.04.2019 r. do dnia  
01.05.2019 r. Starosta Piaseczyński

PRZEGLADPIASECZYNSKI.PL

PRZEGLAD PIASECZYNSKI
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\\\ LESZNOWOLA

Po raz czwarty Stowarzyszenie 
Dobra Wola posadziło  
10 000 drzew, tym razem  
w lesie koło Wilczej Góry,  
przy ulicy Gajowej.     

L as Dobrej Woli to impreza, która 
odbywa się już od 11 lat. Początko-

wo polegała na sprzątaniu lasu przez 
niepełnosprawnych, ich opiekunów, 
wolontariuszy i przyjaciół. 

– Kiedy mieszkańcy, zawstydzeni 
faktem sprzątania przez niepełno-
sprawnych ich najbliższych okolic, 
przestali śmiecić, trzeba było zmienić 
formułę akcji i zacząć sadzić las w miej-
scach do tego przeznaczonych – mówi 
Jacek Zalewski, prezes Stowarzyszenia 
Dobra Wola, tata niepełnosprawnego 
Kuby.

Zaczęli w 2015 roku. W tym roku 
znowu posadzili około 10 000 drzew. 
Sadzących z roku na rok jest coraz 
więcej. Można przynieść elektrośmieci 
i dostać za to sadzonkę. W programie 
zawsze jest ognisko z kiełbaskami. 

– IV Las Dobrej Woli cicho rośnie. 
Nisko kłaniamy się wszystkim, którzy 
zaszczycili swoją obecnością wczo- 
rajsze wydarzenie, niepełnosprawnym, 
ich opiekunom, przyjezdnym i miejsco-
wym Przyjaciołom Dobrej Woli. Wszyst-
kim, którzy przyszli pracować razem  
z „Naszymi Aniołami”. Słowa uznania na-

leżą się naszej Gminie Lesznowoli, Nad-
leśnictwu Chojnów, Strażakom z OSP 
Zamienie, NZOZ Salus, Browarowi Ja-
błonowo, firmie Eveline Cosmetics, AFi  
B Vistula, Bankowi Spółdzielczemu  
Ziemi Łowickiej oddział w Lesznowoli, 
Kolorofonii, cudownym wolontariu-
szom ze Szkół w Mrokowie, Leszno- 
woli, Młodzieżowego Ośrodka Wy- 
chowawczego nr 4 w Warszawie, Ku-
rierowi Południowemu, Przeglądowi 
Piaseczyńskiemu i Wszystkim, któ- 
rzy stworzyli atmosferę wczorajszego 
dnia – napisał następnego dnia Jacek 
Zalewski.

to my dziękujemy, że możemy 
uczestniczyć w czymś tak pożytecznym 
i pozytywnym. 

Tekst i zdjęcie Joanna Grela

Posadzili Las 
Las Dobrej Woli został posadzony po raz czwarty

R E K L A M A
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\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

DAM PRACĘ 

Firma produkcyjna (Józefosław  
k. Piaseczna) zatrudni tapicera lub osobę 
do przyuczenia, umowa o pracę.  
praca w systemie jednozmianowym  
od poniedziałku do piątku w godzinach 
6-14.00. Tel.: 698 730 550 

Przyjmę do pracy kobiety. Sprzątanie 
biur i salonu samochodowego  

ul. Puławska-Mysiadło. 
 Zgłoszenie pod tel.501-190-442 

babIK transpOrt - zatrudnimy kie-
rowców c+e na trasy międzynarodowe 
pl - eu-pl tel. 0 600 065 813 
Centrum Pomocy Bliźniemu w Oryszewie 
- Osada pow. żyrardowski poszukuje  
pracownika socjalnego i opiekuna. 
 CV prosimy przesłać na adres: kadry. 
oryszew@monar.org Dodatkowe  
informacje pod nr tel. 505 515 507
Pedagog, Logopeda, Rehabilitant.  
Praca z dziećmi z zaburzeniami  
rozwojowymi na terenie piaseczna.  
Indywidualnie dobrany grafik.  
502 165 635, praca@vitalplus.pl
Przyjmę do pracy przy budowie linii nN 
elektromontera lub pracownika  
fizycznego do przyuczenia zawodu.  
tel: 660939117
Praca fizyczna głównie dla mężczyzn  
w Piasecznie – zadzwoń i dowiedz się 
więcej: 725 258 529
zatrudnię do pracy w sklepie  
spożywczym, Kamionka, chylice,  
tel. 601 75 75 79
Zatrudnimy Panie do sprzątania klatek 
schodowych na terenie Piaseczna, proszę 
o tel. w godz. 10-14 tel. 662 300 312

Firma z Raszyna zatrudni  
kierowcę kat. B transporty,  

W-wa i okolice, 535 170 170 
praca dla kierowcy aut dostawczych  
8 epal kat. B. Jazda po Warszawie.  
tel-535 170 170
piekarnia osiedlowa Krzosek zatrudni kie-
rowców i ekspedytorów do pakowania 
pieczywa, praca w nocy tel. 533 969 410
przystanek piekarnia poszukuje sprzedaw-
ców - piaseczno, tel. 537 876 739
przystanek piekarnia Krzosek zatrudni 
osoby chętne do pracy na produkcji  
i cukierników praca w nocy, piaseczno, 
tel. 791 200 444
pracowników do ekip serwis wentylacji  
- bez doświadczenia tel. 601 923 395
Pracownik na skład budowlany  
z uprawnieniami na wózki widłowe  
Chyliczki tel. 600 284 250
zatrudnię serwisanta ogumienia,  
Chylice tel. 227564097, 601348535 
pracowników budowlanych polaków  
tel. 500 615 253
Mechanika do sklepu rowerowego  
w piasecznie. Tel-501 51 66 52
Mechanika Samochodowego na stałe, 
piaseczno. tel-515 010 312
Pracownik magazynowy Sokołów  
tel. 538 813 488
Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458

poszukuję niani „au pair” do dzieci  
w wieku 6,9 i 12 lat w spokojnej dzielnicy 
Londynu. Praca w pon.-piat. w godzinach 
15:00-20:00 oraz 1 wieczór w tygodniu  
w zamian za zakwaterowanie, wyżywie-
nie oraz cotygodniowe kieszonkowe. 
wolne weekendy. doskonała okazja  
do nauki języka i zwiedzania. możliwość 
dorobienia w lokalnych kawiarniach i pu-
bach. Zapraszam! Tel. 602-612-302 

Przyjmiemy składacza,  
tel. 22 754 46 70  

ekspedientkę do sklepu spożywczego  
w ustanowie, tel. 602 119 041 
zatrudnię ogrodnika, mile widziane  
doświadczenie i prawo jazdy kat. b,  
tel. 511 126 841   
ZATRUDNIĘ KIEROWCĘ  KAT. C  Z OKOLIC 
pIASECzNA, TRANSpoRT KRAJoWY   
tel.  601 20 72 74 
Młodego grafika komputerowego,  
tel. 601 213 555
Zatrudnimy: ślusarza – produkcja ze stali 
węglowej i nierdzewnej oraz operatora 
prasy krawędziowej, Gołków k/Piaseczna, 
tel. 602 253 180
Fryzjera/-kę, Piaseczno, tel. 601 623 410
Zatrudnię na stałe, pracownik fizyczny + 
obsługa wózka widłowego - magazynier. 
Skład budowlany godz.7 -17.  
pIASECzNo. Tel. 609 115 711 

USŁUGI 
AUTOMATYKA, NAPĘDY DO BRAM 
- PRZESUWNYCH, GARAŻOWYCH,  
DWUSKRZYDŁOWYCH. SPRZEDAŻ,  
MONTAŻ I SERWIS. TEL- 790 331 339
usługi Koparkami, roboty ziemne 
504501605

pracownia Tapicerska  
tel.502-908-661 www.tapicer-wolka.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 
postawiłeś dom, szukasz elektryka 
dzwoń- 600 344 271 
Docieplanie Budynków. Solidne  
doświadczone ekipy tel. 602-482-572
Tłumaczenia tel. 607 685 074,  
22 711 64 26
Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew.  
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223
Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480
pRANIE-CzYSzCzENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30
Usługi remontowe kompleksowo,  
malowanie elewacji tel: 515 144 294
ALARMY, KAMERY, DOMOFONY.  
600 421 203
docieplanie budynków 795 96 96 96 
Docieplanie poddaszy pianą pur  
tel. 607 378 288
Wylewki Tynki agregatem  
tel. 607 378 288
Kominiarz tel. 500 214 632
Dachy krycie-naprawy 792354779
Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998
przeprowadzki tel. 505 591 721
Glazura, gres, spieki 601 21 94 82
Elektryk, tel-666 890 886
Studnie tel: 601 231 836

Naprawa, krycie dachów,  
tel. 511 928 895 

hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 
Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 
Dachy papą termozgrzewalną, obróbki, 
tel. 502 473 605

Dachy, pokrycia, naprawy,  
tel. 502 473 605
Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907
pranie tapicerki, auto i dom,  
tel. 780 127 533 
Tynki, wylewki, piana pur, tel. 668 327 588
Cyklinowanie, tel. 696 269 184
Schody, tel. 696 269 184
Anteny, serwis, montaż, gwarancja,  
tel 883 434 737   

KUPIĘ 

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418 

SPRZEDAM 

Sosna opałowa, tel. 791 394 791
AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut Gotówka do ręki  
tel. 502 467 070 

Skup Aut, wszystkie marki. Gotówka  
od ręki. tel. 510 210 692
Skup aut tel. 793 304 091
Auto skup, tel. 513 323 123 

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mieszkanie / kawalerkę (od 18 - 
 do 40 m2) - w każdym stanie technicz-
nym i prawnym, może być do remontu, 
po spadkowe, zadłużone, komornik, bez-
pośrednio - za gotówkę tel. 575-969-758

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

WYNAJMĘ LOKALE UŻYTKOWE  
W KONSTANCINIE-JEZIOREJ BLISKO  

RATUSZA 45ZŁ/M2 TEL 600-676-011 
Kwatery pracownicze Nadarzyn  
Pruszków Warszawa tel: 570 61 15 94 
Faktury Vat
Pawilon 28m2 \”Pod Kopułą”\  
Szkolna 13c paw.18a 509 86 72 38
MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!  
224 999 888
Wynajmę halę 1000 m2 lub inne  
propozycje, Prażmów, tel. 602 77 03 61
Magazyny w Antoninowie, ochrona cało-
dobowa, tel. 604 470 270, 604 470 370

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Działki budowlane 3000 i 3900m2  
w Górze Kalwarii. Atrakcyjne położenie, 
media. Tel-608 455 102
Tanio. Działka 5400 m2, media,  
Adamów Drwalewski. tel. 500 274 350
Nowy dom 144m, działka 1100m,  
Zalesie Górne/Ustanów, 502-344-309

Działkę 3750 m.kw, podzieloną  
(1450, 1200, 1100 m.kw.).  

Jeziorzany, 2 km od Tarczyna,  
wszystkie media w drodze.  

Tel. 502 415 223; 509 52 53 99
Działkę budowlaną 808m2,  
Góra Kalwaria tel. 504 195 223
Mieszkanie 74m2. Lesznowola.  
Tel-510 340 509

działka budowlana  
w Pruszkowie - 585m  

przy ul. Żbikowskiej/przy potoku 
(180.000,00 zł) o atrakcyjnym  

kształcie (prostokąt 29,5m x 20m)  
i lokalizacji. Cicha okolica zabudowy 
jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady a2  
do warszawy. Istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

Telefon: 0 601 532 534  
Działki budowlane od 800 do 1200 m2 
Prażmów, tel. 602 77 03 61      

NAUKA 
Matematyka tel. 664 438 144

ZDROWIE 
Leczenie pijawkami, Runów  
ul. Solidarności 49, tel-516 172 275
Dom opieki, piaseczno, tel. 609 703 195 

O g ł O s z e n I e



16 NR 237 (7) 10 KWIETNIA 2019 REKLAMA


